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Naj zadiši po 
prazničnem pecivu 

sestre Nikoline

Slavnostni sprejem  
svetovnega prvaka – 

Aleša Borčnika

Novakovi –  
velika družina 

in bogastvo v duši

Miklavžev obisk
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Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas je vpisano v razvid 
medijev pri Ministrstvu za kulturo Republike Slovenije pod 
zaporedno številko 462 – Izdajatelj: Občina Vodice, Kopi-
tarjev trg 1, Vodice – Glasilo prejmejo vsa gospodinjstva in 
pravne osebe v občini brezplačno.

Izhaja mesečno v 1600 izvodih. – Odgovorna urednica:  
Natalija Rus – Uredniški odbor: Franc Kmetič, Mojca Loč-
niškar, Cveto Vrbovšek in Alenka Jereb – Lektorica: Lidija 
Novak – Fotografije: Rok Štupar in ostali – Oblikovanje:  
Janez Hočevar – Prelom: Vanja Dolhar, Littera picta, d. o. o. – 
Tisk: Littera picta, d. o. o. – Datum natisa: November 2013 –  
Naslov uredništva: Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice – elek-
tronski naslov: rus.nataly@gmail.com. 
Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas na medmrežju: 
www.vodice.si.

Sporočilo bralcem:
Odgovorna urednica si pridržuje pravico do objave ali neobjave, 
krajšanja, povze manja ali delnega objavljanja nena ročenih pri-
spevkov v skladu s pro storskimi mož nos tmi. Izjema so odgovori 
in po prav ki objavljenih informacij, ki bi lahko priza deli posame-
znikovo pravico ali interes, kot to določa zakon.
Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslo-
vom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza-
cij, strank, društev ipd.) ter po možnosti s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja.
Zaradi različnih datumov izida bomo vaše prispevke objavili,  
kolikor hitro bo mogoče.

Ste se tudi vi »izgubili«  
v norem decembru? 

December ali »veseli« december, kot nam narekuje 
družba. Praznično pretiravanje nas morda celo neza-
vedno sili, da hitimo skozi dan še bolj kot navadno. 
Še preden se je mesec začel, smo bili priča praznično 
okrašenim trgovinam, police pa so se že šibile pod 
božično-novoletno ponudbo. Kam hitimo? Kaj nam s 
tem želijo sporočiti? Kam se je izgubil »stari« decem-
brski čas, ko smo smreko okrasili na božični večer in 
ko je imelo praznovanje še smisel in so v njem tiča-
le popolnoma druge vrednote. Tukaj pa imamo še 
drugo skrajnost, če želite, ali pa drugače, če zmore-
te, lahko v tem mesecu vaša denarnica postane zelo 
tanka. Trije dobri možje se vrstijo eden za drugim in 
tudi tukaj smo se popolnoma izgubili. Miklavž je ne-
koč nosil suho sadje in sladkarije, danes pa je postal 
neverjetno moderen. Pri nas je »nosil« res malo, le za 
pozornost in z namenom, da se naučimo, da je tudi 
malo dobro. A iz otroških ust je naslednji dan kar vre-
lo, kaj vse so dobili sošolci, sošolke in prijatelji. Mik- 
lavž je nosil zvečer, ponoči in še zjutraj, pa to niso bile 
sladkarije in suho sadje. Prava, zelo vredna darila. Kaj 
bo šele, ko prideta Božiček in Dedek Mraz! Težko je v 
tej zmedi in v času, ko imajo nekateri veliko ali celo 
preveč, spet drugi pa malo ali pa nič, učiti strpnosti 
in predvsem skromnosti. Preveč razlik je nastalo in 
ljudje se premalo zavedajo, da z velikim darilom ne 
moreš kupita časa, ljubezni in predvsem miru. Otroci, 
ki pričakujejo veliko, preveč, in to tudi dobijo, pa ne 
vedo, da čisto blizu njih živijo tudi taki, ki si želijo le 
objema in da bi jih imel nekdo rad. Spet drugi si že-
lijo, da bi starša dobila službo, da mama in oče ne bi 
s tako žalostjo in skrbjo preživljala mesece. Veselijo 
se majhne čokolade, dobrega kosila ali toplih čevljev. 
Preveč je razlik in ustvarili smo jih sami. Bojim se, da 
bodo iz leta v leto večje. Ne bom pisala, da vam že-
lim zdravja, sreče in uspeha, tako izrabljeno se sliši ...  
Želim pa vam, da si vzamete čas in globoko v sebi 
poiščete tisto, kar vam je – morda hote ali nehote – 
vzel način življenja: mir v sebi, spoštovanje in strp-
nost. Vse dobro v prihodnjem letu!

 Tekst: Natalija Rus
Foto: Rok Štupar
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Občina Vodice
Sprejemna pisarna: 
vsak delovni dan od 8. do 17. ure. 
E: obcina@vodice.si, T: 01 833 26 10. 
Občinska uprava: 
ponedeljek in petek od 10. do 12. ure, 
v sredo od 10. do 12. ure in od 14. do 17. ure. 
Sporočanje okvar na omrežju javne razsvetlja-
ve: vsak delovni dan med 8. in 15. uro, 
T: 01 833 26 15 ali 01 833 26 10.

Upravna enota
UE Ljubljana, sektor za upravne notranje za-
deve, Krajevni urad Vodice: T: 01 833 23 00. 
Uradne ure: 
ob torkih, od 8. do 12. ter od 13. do 15. ure.

Javno podjetje Komunala
Vodice, d.o.o.
Poslovanje s strankami: T: 01 833 25 00, uradne 
ure v prostorih javnega podjetja (dom krajanov, Utik 1), 
ob ponedeljkih in petkih med 9. in 12. uro, ob sredah 
med 9. in 12. ter 14. in 17. uro.
Dežurna terenska služba: M: 051 622 282.

Medobčinski inšpektorat
Uradne ure na sedežu inšpektorata, Mengeška cesta 9, 
Trzin vsak ponedeljek in sredo med 9. in 11. uro; 
v prostorih Občine Vodice vsak ponedeljek 
med 9. in 11. uro.
po predhodnem dogovoru na T: 01 564 47 20.

Osnovna šola Vodice
Ob šoli 2, 1217 Vodice, 
T: 01 833 25 11 in 01 832 41 95. 
E: projekt2.osljvo@guest.arnes.si

Vrtec Vodice
vodice@vrtec-vodice.si.
Poslovalni čas: vrtec Škratek Svit Vodice: 5.45-17., 
enota Skaručna: 6.30-16.15 in enota Utik: 6.30-16.30., 
enota Zapoge: 7.00-16.00

Knjižnica Vodice
Škofjeloška 7, 1217 Vodice
T: 01 832 33 66, E: vodice@mklj.si
Delovni čas: 
PON: 12.30 – 19.00
TOR: 12.30 – 19.00
SRE: 12.30 – 19.00
PET: 12.30 – 19.00
ČETRTEK in SOBOTA: ZAPRTO

 
Začasni zbirni center za ločeno 
zbiranje odpadkov
Lokacija: pri čistilni napravi Vodice (dostop s Kamni-
ške ceste ali ceste Vodice–Bukovica); 
 vsako delovno soboto, od 9. do 12. ure - vse leto;
 vsako delovno sredo, od 17. do 19. ure - maj, junij, julij, 
avgust in september.

ENSVET – brezplačno energet-
sko svetovanje za občane
Lokacija: občinska sejna soba nad pošto v Vodicah. 
Naročanje strank vsak delovni dan med 8. in 15. uro na 
T: 01 833 26 10 (sprejemna pisarna Občine Vodice). 
Uradne ure: po dogovoru s svetovalcem.

Pošta Vodice
Delovni čas: od ponedeljka do petka, od 8. do 11.30. in 
od 14.30. do 18. ure. Ob sobotah odprto od 8. do 11. ure. 
T: 01 834 51 70.

Zemeljski plin - Petrol d.d.
Informacijska pisarna Vodice: uradne ure v pro-
storih občinske sejne sobe nad pošto v Vodicah in sicer 
vsako sredo med 18.30 in 19.30 uro (vodja informacij-
ske pisarne Boštjan Zupančič. 
T: 01 471 44 90, M: 041 577 813).

Zavod za gozdove Slovenije
Območna enota Ljubljana, Krajevna enota 
Ljubljana, Revir Vodice: uradne ure v prostorih 
občinske sejne sobe nad pošto v Vodicah in sicer vsak 
četrtek med 7. in 9. uro
(revirna gozdarka Nina Iveta), M: 041 657 224.

Kmetijska svetovalna služba
Uradne ure kmetijskega svetovalca za področje občine 
Vodice, Primoža Ločniškarja, so vsako sredo od 9. do 
13. ure v Zadrugi Vodice; ter vsak torek in četrtek od 
8. do 11. ure v prostorih kmetijske svetovalne službe v 
Medvodah (Cesta ob Sori 11). 
M: 041 310 182.

Elektro Ljubljana, d.d. 
Sporočanje okvar na omrežju: T: 01 230 40 02
Informacijska pisarna DE Ljubljana okolica
Podrečje 48, Domžale
T: 01 230 47 00
Delovni čas informacijske pisarne: pon. in pet. med 8. 
in 12. uro, sre. med 12. in 16. uro
Nadzorništvo Kamnik
Ulica Kamniško- zasavskega odreda 6a, Kamnik
T: 01 230 47 60

Telekom Slovenije
Prijava napak in tehnična pomoč T: 080 10 00.

Dimnikarska služba 
Dimnikarstvo, Uroš Verač s.p.
M: 041 529 563

Lekarna
Lekarna Komenda, podružnica Vodice
Delovni čas: ob ponedeljkih in sredah od 13. do 19. 
ure, ostale dni od 8. do 14. ure ter od 15. do 18. ure.
Ob sobotah so odprti od 8. do 12. ure.  
T: 01 832 43 20.

Patronažna služba
Višji medicinski sestri Majdo Podgoršek in Marijo Čuk do-
bite vsak delavnik med 7. in 9. uro v zdravstvenem domu.
T: 01 833 22 36.

Pomoč na domu
Izvajalec storitve pomoč in nega na domu na področju 
občine Vodice je Comett, Zavod za pomoč in nego na 
domu. Uradne ure za občane občine Vodice glede po-
moči in nege na domu so v pisarni zavoda v Domžalah, 
na Ljubljanski cesti 36, 1230 Domžale, in sicer: ob po-
nedeljkih in petkih med 8:00 in 15:00 uro, ter v sredo 
med 8:00 in 13:00 uro. Več informacij lahko dobite tudi 
po telefonu na številki 01/721-10-21, 031-740-466, ali 
preko elektronske pošte zavod.campa@comett.si.

Splošna ambulanta
Dr. Dragan Grujičić
T: 01 832 40 88
Delovni čas: 
PON in SRE od 13. do 17.30
TOR, ČET in PET od 7. do 12.30. ure.

Zobozdravstvena ordinacija
Leopoldina Kranjec dr. dent. med. ,
T: 01 832 42 93
Delovni čas: 
PON  12. – 17. 30
TOR  7. – 13.
SRE  12. – 17.30
ČET  7. – 13.
PET  7. – 11. 30 ure

Barbara Ražen s.p., dr. dent. med.
T: 01 832 35 44
Delovni čas:
PON 13. – 19.
TOR 8. – 13.30
SRE 12.30. – 18.30
ČET 8. – 13.
PET 7. – 12. ure

Zavetišče za živali
Zavetišče Meli Trebnje, Repče 10, 8210 Trebnje; vodja 
Dušan Hajdinjak; GSM 031 331 336. 

Pogrebno podjetje Navček, d. o. o.
Visoko 140, 4212 Visoko
031/577-229, 041/628-940

Hišni imenik
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Spoštovane občanke in občani!

Pred nami so prijetni praznični dnevi, 
katere verjetno vsi že težko pričakujemo. 
Način življenja in čas, v katerem živimo, 
nam spreminja, narekuje in stopnjuje 
tempo našega dela. Danes človek išče 
informacijo, dobrino ali storitev hkrati v 
lokalnem in globalnem svetu. S klikom 
lahko do želenega podatka pridemo v 
manj kot sekundi, izbira ponujenih po-
datkov ter virov pa največkrat presega 
našo domišljijo in zmožnost jasne pre-
soje in tehtne odločitve. Neučakanost 
ali želja posameznika po takojšnji dose-
gi cilja je za nekatere najpomembnejša, 
a žal se moramo vsi skupaj zavedati, da 
živimo v državi, kjer se je po moji oceni 
birokratizem nerazumno razvil do maksi-
muma, in da imamo zakonov, odlokov in 
pravilnikov toliko, da jih med seboj ni več 
mogoče niti uskladiti niti vseh izvajati, saj 
so že sedaj v nasprotju drug z drugim. Po-
sledično v naši državi nihče več ne ve, kaj 
je prav in kaj narobe. Take primere sreču-
jemo vsi, tako občani kot občine. Država 
pa slepo tava in išče rešitve v novih, še 
večjih omejitvah in v novih, še bolj ostrih 
zakonih ter ne nazadnje tudi v komisijah 
in agencijah, ki so same sebi namen ali 
pa so celo v namen prikrite politike. Na 
občinski ravni pa vseeno poskušamo biti 
bistveno bolj odgovorni in bolj operativ-
ni, seveda pa je vse skupaj pogojeno tudi 
z denarjem. 

Skupaj s svetniki smo uspeli sestaviti in 
potrditi vse štiri investicijsko naravnane, 
strateško usklajene in uravnotežene ob-
činske proračune. Skoraj v celoti smo izvr-
šili zadane naloge prejšnjih let in glede 
na to dejstvo smo resnično lahko vsi po-
nosni in zadovoljni za vse do sedaj dobro 
opravljene projekte. Osnutek proračuna 
za leto 2014 je potrjen in na osnovi tega 
lahko jasno povem, da smo skupaj s svet-
niki sestavili popolnoma novo strategijo 
in jasno vizijo razvoja naše občine, ki se 
dotika vseh pomembnih področij, ki po-
krivajo različna obdobja našega življenja. 
Skrbno in odgovorno ravnamo s sredstvi, 
ki so nam zaupana v upravljanje, in sam 

ocenjujem, da smo z njimi v tem letu po-
storili največ, kar se je dalo.

V letošnjem letu smo pripravili in v 
celoti dokončali nekaj pomembnih 
projektov. Uspešni smo bili na razpisu 
za sofinanciranje upravne komasacije in 
energetske sanacije šole. Pridobili smo 
gradbena dovoljenja za glavni fekalni ka-
nal C0, za ureditev in povečanje parkirišč 
za šolo in za vrtec ter za dozidavo kuhinje 
in dveh oddelkov vrtca v Vodicah. Zaklju-
čili smo javni urbanistično-arhitekturni 
natečaj za izgradnjo občinskega središča, 
ki smo ga izvedli skupaj z Zbornico za ar-
hitekturo in prostor Slovenije. Septembra 
smo zaradi prostorske stiske in čakalne 
vrste za vpis otrok v vrtec, po sedmih 
letih, v Zapogah ponovno odprli eno-
to vrtca Škratek Svit Vodice. Poleti smo 
na treh lokacijah po občini – v domovih 
krajanov Vodice, Utik in Skaručna – uvedli 
brezplačni internet. Sodelovali in dosegli 
smo sporazum z državo, da so bili obno-
vljeni in asfaltirani trije odseki državnih 
cest, in sicer odsek ceste Vodice–Moste, 
odsek ceste med Skaručno in Benkom ter 
odsek ceste skozi naselje Vodice, kjer so 
bili poravnani in zamenjani skoraj vsi po-
krovi kanalizacije. V Kosezah smo zgradili 
nov vodovod, ki je nadomestil dotraja-
nega še iz azbest cementnih cevi ter iz-
gradili del novega vodovoda od Vojskega 
do Gmajnice. S finančno pomočjo smo 
PGD Zapoge omogočili nakup novega 
orodnega vozila. Uvedli smo novo testno 
avtobusno linijo LPP tudi ob sobotah. Po-
leg vsega naštetega pa smo, verjamem, 
da dobro, skrbeli za odnose in delovan-
je naših kulturnih, športnih, gasilskih, 
humanitarnih in vseh ostalih društev. 
Najmanj enako skrb smo namenili tudi 
vrtcu, šoli in knjižnici. Ocenjujem, da smo 
med vsemi prej naštetimi aktivnostmi, 
projekti in novitetami postorili vse tisto, 
kar potrebujemo, da bomo v najkrajšem 
času, skladno s finančnimi zmožnostmi, 
dosegli, kar se največ da, tako za naše ob-
čane kot za razvoj naše občine.

Naslednje leto upravičeno pričakuje-
mo da bomo uspešno začeli ter zaklju-
čili nekaj najpomembnejših projektov 
za naše kraje. Projekti so se aktivno pri-
pravljali že v tem letu. Najpomembnejši 
projekt še vedno ostaja aktualen, gre za 
povezovalni kanal fekalne kanalizacije 
C0 od Vodic, mimo Polja in Skaručne, do 
Ljubljane, za katerega smo končno prido-
bili gradbeno dovoljenje in za katerega 

pričakujemo sklep ministrstva in podpis 
pogodbe o sofinanciranju v višini nekaj 
manj kot 5 mio EUR, ter seveda začetek 
gradnje. V času poletnih počitnic bomo 
izvedli energetsko sanacijo Osnovne šole 
Vodice, za katero bomo prejeli 555.000 
EUR nepovratnih sredstev. Izvedli bomo 
tudi upravno komasacijo v osrednjem 
delu občine, za katero bomo prejeli cca. 
232.000 EUR. Skladno z urbanistično-ar-
hitekturnim natečajem za ureditev ob-
činskega središča bomo izvedli aktivnos-
ti za pridobitev gradbenega dovoljenja 
za novo občinsko zgradbo. Zamenjali 
bomo nekaj azbestnih vodovodnih cevi 
in hišnih priključkov. Kjer so bili uspeš-
ni dogovori z občani za odkup zemljišč, 
bomo zgradili del ceste Habe–Martink. 
V kolikor bomo uspeli zagotoviti dodat-
ne finančne vire, pa bomo pričeli z iz-
gradnjo novih parkirišč za šolo in vrtec 
in širitev kuhinje ter dveh oddelkov vrtca  
v Vodicah.

Z največjim veseljem pa lahko sporo-
čim, da smo v proračunu na socialnem 
področju namenili najmanj enak oziro-
ma povečan obseg finančnih sredstev, 
kar pomeni, da se storitve v nobenem 
programu ne zmanjšujejo in da smo za 
vsa naša aktivna društva namenili višji 
obseg finančnih sredstev kot v pretek-
lem letu. Torej ne glede na splošno krizo 
v državi in kljub dejstvu, da država ob-
činam konstantno zmanjšuje sredstva, 
hkrati pa jim nalaga dodatne obveznos-
ti, lahko v Vodicah na osnovi sprejetega 
Proračuna 2014, kateri je izredno ambi-
ciozen in investicijsko naravnan, upravi-
čeno ugotovimo, da sta tako razvoj obči-
ne kot socialna nota do ljudi medsebojno 
uravnotežena. Nas zaposlene torej čaka 
bistveno več dela kot do sedaj in vsi si 
lahko le želimo, da bomo skupno zastav- 
ljene cilje v celoti in kvalitetno tudi izvedli.

Spoštovani, 

naj vam za prihajajoče božične prazni-
ke zaželim veliko veselja in notranjega 
miru. Ob dnevu samostojnosti in enot-
nosti vam izrekam iskrene čestitke, v na-
slednjem letu pa vam v imenu Občine 
Vodice in v svojem imenu želim veliko 
zdravja, neizmerne sreče, čarobnega ve-
selja ter dobrih misli. Srečno v letu 2014!

Aco Šuštar
Župan Občine Vodice
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Na 32. redni seji Občinskega sveta 
Občine Vodice je bilo sprejetih kar 
nekaj sklepov, podanih pa tudi precej 
predlogov in pobud. Ko je župan, ki 
je sejo tudi vodil, ugotovil sklepčnost 
in je bil dnevni red potrjen, se je seja 
začela, s tretjo točko dnevnega reda 
– problematiko Kamniške ceste. 
Župan je v uvodu podal obrazložitev 
o tem, da Občina aktivno deluje na 
področju razbremenitve Kamniške 
ceste, a je, kot je dejal, situacija na dr-
žavni ravni zelo slaba. Dodal je, da v 
vseh letih ceste ni bilo možno uvrstiti 
v državni proračun in zaradi finančnih 
nezmožnosti projekt še ni zaključen. 
Peticija, ki je bila podpisna na prvi 
obletnici tržnice, je pripravljena za 
pošiljanje na Ministrstvo za promet 
in infrastrukturo ter vsem pristojnim 
državnim organom. 

V razpravo sta se vključila tudi Luka 
Stare in Katja Pogačar Korenjak, ki 
sta predstavila razmere na omenjeni 
cesti in življenje ob njej. Izpostavila 
sta, da je cesta, predvsem za šolarje, 
ki jo dnevno uporabljajo, smrtno ne-
varna. Tako so odločeni, da bo Civilna 
iniciativa za zaprtje Kamniške ceste 
pozvala DRSC, da prepove vožnjo 
tovornim vozilom do 7,5 t, razen za 
dostavo. Župan je dejal, da podpi-
ra prizadevanja občanov, predvsem 
zato, ker Občina v vseh svojih priza-
devanjih, da se z državo dogovori in 
pospeši izgradnjo obvozne ceste, ni 
uspela. 

V razpravo so se s svojimi mnenji 
vključili nekateri svetniki. Maksimili-
jan Alfirev iniciativo podpira, Anton 
Kokalj pa je spomnil, da se je cesta 
rekonstruirala, ko je občina nasta-
la. Preden je prišlo do rekonstrukci-
je, ni bilo semaforiziranega križišča. 
V tistem času so se vršili intenzivni 
dogovori z Darsom. Meni, da bi se 
morala Občina Vodice pritožiti na dr-
žavni lokacijski načrt. Dodal je še, da 
tudi policija ne opravlja nadzora nad 
prometom oziroma ga opravlja zelo 
slabo. Pred časom se je že zahtevalo 

tehtanje tovornih vozil, vendar se za-
deva ne izvaja. Predlagal je, da se oba 
sklepa (tako zahteva za omejitev kot 
to, da Občinski svet sprejme sklep in 
podpre demonstrativno zaporo ceste 
v primeru, da država v roku 30 dni ne 
bo odreagirala na zahtevo) podpreta. 
Ločniškarjeva je predlagala, naj bo 
sklep bolj konkreten in naj se denar za 
tehtanje vozil zagotovi v proračunu. 
Anton Logar je kot predsednik odbo-
ra za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu povedal, da mu je problema-
tika znana, in opozoril, da je za zaporo 
ceste predvidena kazen v višini 400 €. 
Sklep je bil soglasno sprejet (Občinski 
svet predlaga, da se Direkciji RS za 
ceste posreduje zahteva za prepo-
ved prometa vozilom nad 7,5 ton, 
razen za lokalni promet in dostavo, 
in da podpira predlog za demon-
strativno zaporo ceste, če pristojni 
državni organi ne ugodijo zahtevi v 
roku 30 dni.) Seja se je nadaljevala s 
četrto točko dnevnega reda, in sicer o 
osnutku odloka o občinskih cestah 
v občini Vodice. Župan je povedal, 
da sta osnutek odloka že obravnavala 
Odbor za komunalo, urejanje prosto-
ra in naravovarstvo Občine Vodice ter 
Komisija za urejanje prostora Občine 
Vodice. Pri pripravi odloka je sode-
loval tudi Medobčinski inšpektorat. 
Vodja inšpektorata, Irena Karčnik, je 
pojasnila, da odlok dopolnjuje Zakon 
o cestah, ki velja od leta 2010 dalje in 
občine napotuje, da določene zadeve 
uredijo s posameznimi odloki. Z Ured-
bo o kategorizaciji državnih cest se je 
uskladila tudi kategorizacija občinskih 
cest. Glede oglaševanja bo treba spre-
jeti samostojen predpis. V razpravo se 
je vključil Anton Kosec, ki je potrdil, 
da sta odbor in komisija predlagani 
odlok že dvakrat obravnavala in da 
se spreminja odlok iz leta 2002. Gre 
za usklajevanje odloka z Zakonom 
o cestah. Na področju prometne si-
gnalizacije se predpisuje postavitev 
znaka z izdajo upravne odločbe. Gle-
de varovalnih pasov pa je pojasnil, da 
se ti ohranjajo, z namenom, da se ne 
posega v že pridobljene pravice ob-

čanov. Dodal je še, da bodo tam, kjer 
bo nova gradnja na območju OPPN- 
jev, predpisani večji odmiki od cest. 
Svetnika Kokalja je zanimalo, kako je 
z obstoječimi parcelami, ki imajo dva 
priključka na cesto. Peter Podgoršek 
je izpostavil vprašanje, kaj je »pregle-
dna berma«. Irena Karčnik in Ale-
ksander Gantar sta podala odgovor. 
»Pregledna berma« je razširjeni del 
cestnega telesa na notranjih straneh 
cestnih krivin, ki zagotavlja zadostno 
dolžino preglednosti. Glede cestnih 
priključkov je Karčnikova povedala, da 
število cestnih priključkov ni omejeno, 
načeloma pa naj bi se priključki čim 
bolj združevali in naj jih bo čim manj. 
Glede pristojnosti urejanja parkiranja 
so se vsi strinjali, da gre za stvari, ki 
morajo biti urejene hitro. Če bi o vsaki 
taki stvari odločal Občinski svet, bi bili 
postopki zelo dolgotrajni. Površine, 
kjer se uvede plačljivo parkiranje, pa 
lahko določi Občinski svet. Kosec je 
še pojasnil, da je za vse splošne reži-
me na parkiriščih vedno pristojen žu-
pan, samo kadar se določi parkirnina, 
o tem odloča Občinski svet. Sklep je 
bil sprejet soglasno. Seja se je na-
daljevala s predlogom sklepa o do-
ločitvi cen programov predšolske 
vzgoje v vrtcu Škratek Svit Vodice. 
Obrazložitev cene je podala ravnate-
ljica ga. Hedvika Rosulnik. Povedala 
je, da je cena izračunana na podlagi 
pravilnika, pri izračunu pa se upošte-
vajo stroški dela zaposlenih, stroški 
materiala in storitev ter stroški živil 
za otroke. Dnevni strošek na otroka 
znaša 1,70 €. Predlog je, da se cena za 
prvo starostno skupino zniža na 438 €, 
za kombinirani oddelek znaša 343 €, 
za drugo starostno obdobje pa cena 
ostaja enaka in znaša 315 €. V razpravi 
je Kokalja zanimalo, zakaj se cena ni 
znižala za več, glede na dejstvo, da so 
se plače javnim uslužbencem znižale 
za cca 8 % in da plače pomenijo 75 %  
cene. Ločniškarjeva je prosila za 
pojasnilo, kako je z obračunavanjem 
prehrane, če otrok v vrtcu manjka.
Ravnateljica je odgovorila, da se plače 
usklajujejo z vsemi zakoni in dodala, 
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da je bil največji odstotek znižanja pla-
če pri ravnateljici, in sicer 8 %, ostalim 
zaposlenim so se plače znižale manj. 
Določeni stroški (davek) so se poviša-
li. Če otroka ni v vrtcu, se del odšteje 
staršu in del Občini. Sklep je bil so-
glasno sprejet. 

Občinska seja se je nadaljevala s sed-
mo točko dnevnega reda, tj. osnut-
kom Odloka o proračunu Občine 
Vodice za leto 2014. Župan je pojas-
nil, da je v proračunu zajeto vse, kar je 
že bilo potrjeno v preteklosti in še ni 
bilo realizirano ter dokončano. Vsi pri-
stojni odbori so že obravnavali osnu-
tek proračuna ter ga kot takega tudi 
potrdili. Osnutek proračuna vsebuje 
nekaj odločb o sofinanciranju, ki jih je 
Občina že prejela in ki jih bo še pre-
jela. Predstavil je prioritetne projekte: 
energetsko sanacijo šole in komasaci-
je, izgradnjo kanalizacijskega sistema 
C0 kanal in ostale podprojekte, pro-
jekt Središče Vodic, projekt t. i. Krvav- 
ški vodovod, zamenjavo azbestnih 
cevi obrata Agroemone do Repenj, 
izgradnjo vodovoda Habe–Martink 
(že zaključen), parkirišče pred osnov-
no šolo (S in J) in izgradnjo povečan-
ja kuhinje in dveh oddelkov vrtca. 
Matjaž Gorčan je v nadaljevanju 
predstavil sestavo odloka proračuna. 
Župan je v nadaljevanju predstavil 
odhodke in dodal, da bodo sredstva 
enako namenjena kot pretekla leta in 
standardi na vseh področjih ne bodo 
nič slabši, kot so bili do sedaj. Kokalj 
je v razpravi povedal, da je iz pro-
računa razvidno, da se bliža volilno 
leto. Razen energetske sanacije se mu 
ostalo zdi vprašljivo. Zanimalo ga je, 
kaj konkretno bo zgrajeno s sredstvi, 
ki jih bomo dobili, in s sredstvi, ki jih 
bomo mi dodali, zakaj Občina ni os-
tala avtonomna pri projektu izgradn-
je kanalizacijskega omrežja, ali se bo 
sofinancirala tudi obnova čistilne na-
prave Zalog. Glede sistema oskrbe s 
pitno vodo je Anton Kokalja postavil 
vprašanje, kaj konkretno se bo gradi-
lo, kateri posegi bodo izvedeni. Iz 300 
priključenih hiš iz pobrane kanalščine 
naj bi se v 15 letih priteklo nazaj skoraj 
750.000 €. Ali se finančna konstrukcija 
v 15- letih izide? Če se finančna kon-
strukcija ne izide, gre za zelo tvegano 
zadevo. Predlagal je, naj se kakšna in-
vesticija odloži na prihodnja leta. Gle-
de odkupa zemljišča za potrebe ure-
ditve središča Vodic je povedal, da se 

mu zdi odkup preuranjen, vsaj dokler 
nimamo zagotovljenih finančnih sred-
stev za izpeljavo projekta. Pojasnil je, 
da se proračuna trenutno ne upa pod-
preti. Maksimiljan Alfirev je povedal, 
da je proračun za leto 2014 dobro na-
ravnan in ga bo podprl. Predlagal je, 
da se cesta Habe–Martink zaključi. 
Postavil je vprašanje, kdo bo pridobil 
nepovratna sredstva v višini 3,6 mio 
€ za projekt Nadgradnja sistema od-
vajanja komunalne odpadne vode 
v občinah Medvode in Vodice ter iz-
gradnja povezovalnega kanala C0 v 
MOL. Zanimalo ga je še, kaj bo Občina 
naredila s kohezijskimi sredstvi in ali 
bodo zgrajeni tudi sekundarni vodi. 
V proračunu je predvidenih 2.000 € 
za subvencioniranje malih kemičnih 
čistilnih naprav. V lokacijski informa-
ciji, ki jo je pred časom izdala občinska 
uprava, je bila investitorjem ponujena 
možnost izbire med greznico in malo 
kemično čistilno napravo. Kaj bo Obči-
na storila sedaj? Ali Občina dobi nazaj 
sredstva iz naslova delovanja Medob-
činskega inšpektorata? Za čiščenje in 
vzdrževanje melioracijskih kanalov in 
prepustov predvideva, da je sredstev 
premalo. Glede projekta Središče Vo-
dic je povedal, da se podpira projekt, 
vendar se boji, da bodo projekti spet 
končali v predalu. 

Mojca Ločniškar je pohvalila občin-
sko upravo za pripravo odloka. Glede 
C0 kanala je podala vprašanje, ali bo 
občina lahko počrpala vsa sredstva v 
roku enega leta. Katera sredstva so 
namenjena za kanal od Šmartnega 
do čistilne naprave? Ali so projekti 
izgradnje sekundarnih kanalov tudi 
sofinancirani s strani kohezijskih 
sredstev? Ločniškarjeva je še izposta-
vila, da v proračunu ne najde načrta 
razvojnih programov. Zanimalo jo je 
tudi, kdaj bo na Brniški cesti zgraje-
na kanalizacija. Menila je tudi, da se 
ji zdi pravilno, da bi vsi občani prišli 
do enake cene za hišni priključek za 
kanalizacijo. Na eni izmed naslednjih 
sej želi pridobiti informacijo, po kakš-
ni ceni so občani že prišli do priključ-
kov za kanalizacijo. Leta 2017 bo ob-
vezna hišna čistilna naprava oz. mala 
kemična čistilna naprava in zanima 
jo, kaj se bo zgodilo v primeru, da bo 
nekdo zgradil malo čistilno napravo, 
čez dve leti pa bo pri njem zgrajena 
kanalizacija. V razpravo se je vključil 
Anton Logar, ki je dejal, da se mu ne 

zdi smiselno, da razmišljamo o novem 
naselju in poseljevanju, če ni denarja 
za širitev vrtca. Obstoječa infrastruk-
tura ne zadošča za obstoječe občane. 
Opozoril je še, da na Brniški cesti ni 
javne razsvetljave. Ddr. Tomaž Gy-
ergyek je povedal, da se strinja, da 
se v letnem načrtu dopolni tabela 
pri ravnanju z nepremičnim premo-
ženjem Občine Vodice. Dejal je, da se 
mu zadolževanje za manjše projekte 
ne zdi smotrno. Omenil je tudi, da sta 
bila pred časom z Mojco Ločniškar 
povabljena v Lokarje, kjer se formira 
civilna iniciativa in kjer občani sami 
plačujejo komunalno infrastruktu-
ro, za druge pa se mi zadolžujemo. 
Anton Kosec je pojasnil, da je bilo 
v prejšnjih mandatih mnenje večine 
svetnikov glede zadolževanja tako, da 
se zadolžujemo le za projekte, kot so 
npr. centralna čistilna naprava ter tudi 
za posodobitev Krvavškega vodovo-
da. Glede zadolževanja je povedal, 
da če kohezijskih sredstev ne bo, tudi 
proračun v tem segmentu ne bo rea-
liziran. Seveda upa, da bodo sredstva 
pridobljena in realizirana. Mnenje od-
bora je bilo, da je treba vzdrževati tis-
te ceste, po katerih se odvija avtobus-
ni promet. Med temi cestami sta tudi 
cesti Habe–Martink in Selo–Golo. 
Cesti sta v slabem stanju in iz tega 
razloga umeščeni v proračun. Kar se 
tiče subvencij za male kemične čis-
tilne naprave, je opozoril, da je treba 
resno pristopiti k sprejetju ustrezne-
ga akta. Kosec je še dodal, da glede 
sejnin za Občinski svet predlaga, da 
se te znižajo s 40.000 € na 35.000 €, 
glede na nizko realizacijo pri Kopi-
tarjevem glasu ravno tako predlaga 
znižanja sredstev. Nekaj odgovorov je 
svetnikom podal Miran Sirc, ki je po-
vedal, da se projekt Nadgradnja sis-
tema odvajanja komunalne odpadne 
vode v občinah Medvode in Vodice 
ter izgradnja povezovalnega kanala 
C0 v MOL sofinancira v pretežni meri 
iz kohezijskih sredstev in v deležu, ki 
odpade na občino Vodice, zajema iz-
gradnjo glavnega povezovalnega od 
AC preko Povodja in Polja do Vodic. 
Poleg tega pa zajema tudi tri stranske 
navezovalne kanale, in sicer spodnji 
Utik, pod Bukovico ter kanal Bukovi-
ca–Zabrežje. V tem delu je kanaliza-
cije že zgrajena. Povezovalni kanali 
omogočajo, da bo zgrajena kanaliza-
cija postala funkcionalna. Poleg teh 
kanalov pa moramo prispevati tudi 
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delež za še en zgrajeni del glavnega 
kanala C0 na območju MOL. Ta del se 
financira v 7 %. K nadgradnji CČN Za-
log naša Občina ne prispeva ničesar 
in ni del tega projekta. Glede cene čiš-
čenja se bo treba z MOL še dogovo-
riti, izhodišče je že postavljeno v me-
dobčinski pogodbi (dogovoru), ki je 
temelj za kohezijski projekt. Dodal je, 
da je treba nujno počakati na razplet 
dogajanj pri pridobivanju kohezijskih 
sredstev. To je tudi osnova za spre-
jetje občinskega akta glede subven-
cioniranja malih kemičnih bioloških 
naprav. Gorčan je pojasnil še, da so pri 
projektu Nadgradnja sistema odva-
janja komunalne odpadne vode v ob-
činah Medvode in Vodice ter izgrad- 
nja povezovalnega kanala C0 v MOL 
vsa sredstva planirana izključno za 
Občino Vodice. Glede sejnine je pove-
dal, da se bo pripravil izračun, ravno 
tako glede Kopitarjevega glasu. Alek-
sandra Plevel je povedala, da bodo 
tabele pri letnem načrtu ravnanja z 
nepremičnim premoženjem dopol- 
njene do druge obravnave. Župan je 
povedal, da se določeni projekti ne 
dajo zaključiti v proračunskem letu, 
predvsem zaradi objektivnih razlo-
gov, in se zadeve ponavljajo iz leta v 
leto. Določene gradnje so tudi zelo 
zahtevne. Hišni priključki bodo za vse 
občane enako vrednoteni. Vendar pa 
cena ne bo za vse občane enaka, saj 
je odvisna od velikosti parcele, hiše 
in tako dalje. Dodal je še, da podpira 
predlog za umestitev sredstev za pri-
dobitev projektov za Brniško cesto in 
bo poskušal zagotoviti dodatna sred-
stva, da se projekti začnejo priprav- 
ljati. Glede projekta Središče Vodic je 
povedal, da bomo v petih letih pro-
jekt tudi realizirali, če v prihodnjem 
letu pridobimo zemljišče. Župan je 
v nadaljevanju povedal, da je širitev 
vrtca predvidena v prihodnjih letih. 
Maksimiljan Alfirev je pojasnil, da ni 
prejel zadostnega odgovora, kako je 
s kohezijskimi sredstvi v višini 3,6 mio 
€, ki so namenjena dvema občinama. 
Ali je vzpostavitev v prvotno stanje 
tudi zajeta v teh sredstvih? Postavil je 
tudi vprašanje, iz katerih sredstev se 
financira Novi Utik. Anton Kokalj je 
podal pobudo za ureditev paviljona v 
Šinkovem Turnu. 

Župan mu je odgovoril, da je treba 
za sanacijo paviljona zagotoviti cca 
25.000 €. Ogled paviljona je že opravil 

strokovnjak. Za sanacijo bi bilo treba 
naročiti projekte. Kosec je povedal, 
da sanacijo vrtnega paviljona v Šin-
kovem Turnu podpira, in pripomnil, 
da imamo v občini tudi partizanske 
spomenike, ki so uvrščeni v lokalne 
kulturne spomenike in jih mora Obči-
na vzdrževati. Dodal je še, da projekt 
Novi Utik ni financiran iz kohezijskih 
sredstev.  

Mojca Ločniškar je vprašala, kaj bo 
treba v letu 2015 nameniti za projekt 
Pustnice. Miran Sirc je odgovoril, da 
gre v tem primeru za Projekt 21. Za-
radi pasivnosti investitorja projekt ni 
zaključen. Ko bo projekt zaključen, 
ima Občina določen čas za izplačilo 
zneska. Po razpravi je bil sprejet sklep, 
da je osnutek Odloka o proračunu 
Občine Vodice za leto 2014 pri-
meren za nadaljnjo obravnavo in 
sprejetje v drugem branju. V nadal-
jevanju seje je bil sprejet še sklep »o 
spremembi Odloka o oskrbi s pitno 
vodo v Občini Vodice«, ki se ga objavi 
v naslednji številki Uradnega glasila. 
Sprejet je bil tudi sklep o osnutku Od-
loka o turistični taksi v Občini Vodice. 
Občinska uprava pa do naslednje ob-
ravnave preveri, kdo opravlja nadzor 
nad pobiranjem in odvajanjem turis-
tične takse. 10. točka dnevnega reda 
je predlog sklepa o oddaji v brez-
plačno uporabo prostora v lasti 
Občine Vodice za potrebe izvajan-
ja nalog Krajevnega urada Vodice. 

Uvodno obrazložitev je podal župan. 
Povedal je, da so s strani UE Ljublja-
na prejeli pobudo za sklenitev spo-
razuma o neodplačni uporabi in so-
uporabi prostorov za izvajanje nalog 
Krajevnega urada Vodice. Država ne 
želi več plačevati najemnine za najete 
prostore niti obratovalnih stroškov. Z 
v.d. načelnico UE Ljubljana je župan 
opravil razgovor in ji podal nestrin-
janje s predlaganim. Spreminjajo tudi 
uradne ure v Krajevnem uradu Vodi-
ce, ki bodo sedaj samo enkrat teden-
sko. Anton Kokalj je povedal, da je 
obisk povezan tudi s krčenjem nalog. 
Predlaga, da se ta problem izpostavi 
na obeh združenjih občin. Lahko bi 
prišlo tudi do prenosa določenih pri-
stojnosti na občine, kar bi pomenilo 
sistemsko spremembo. Anton Kosec 
je povedal, da ne glede na vse po-
zdravlja dejstvo, da Krajevni urad Vo-
dice kljub kriznim časom ostaja.

Ddr. Tomaž Gyergyek je postavil 
vprašanje, ali je v proračunu predvi-
deno, da bo Občina sama krila stroške 
ogrevanja. Predlagal je tudi, naj se 
brezplačna uporaba določi za dobo 
treh let. Po razpravi je bil sprejet 
sklep, da župan Občine Vodice opravi 
še ena pogajanja z v. d. direktorice 
UE Ljubljana. Svetniki o oddaji v 
brezplačno uporabo prostora v lasti 
Občine Vodice za potrebe izvajan-
ja nalog Krajevnega urada Vodice 
odločajo na naslednji seji Občin-
skega sveta. Sledili so predlogi in 
pobude. 

Logarja je zanimalo, če bodo seje 
Občinskega sveta od sedaj naprej ob 
torkih. Županu je predlagal, naj se ra-
zprave omejijo. Gyergyek je opozo-
ril, da v naselju Pustnice, od križišča 
med Kamniško in Škofjeloško ulico, 
prvi dve svetilki ne gorita. Alfirev je 
opozoril, da je v Utiku na tenis igriš-
ču poškodovana aluminijasta ograja, 
in vprašal, zakaj igrišče ni zaklenjeno. 
Dodal je še, da je občan občine Vo-
dice Aleš Borčnik v Argentini osvojil 
naslov svetovanega prvaka, in ga bo 
predlagal za častnega občana. Peter 
Podgoršek je povedal, da je Občina 
v tem tednu zaključila s povezavo vo-
dovoda na Gmajnici. Pred leti nekaj 
hiš ni dobilo vodovodnega priključka, 
zato naj Občina pristopi k ponudbi 
vodovoda tudi tem bodočim uporab-
nikom. Rozman Jože je predlagal, da 
se spremeni predpis glede zaračuna-
vanja vode in kanalščine. Meni, da ni 
prav, da se enaka količina vode obra-
čunava tako pri vodarini kot kanalšči-
ni, saj naj bi bilo odvedene vode v jav-
no kanalizacijo manj (zalivanje vrtov 
…). Friderik Pipan je postavil vpra-
šanje glede prevoza šolskih otrok; 
zanimalo ga je, kako je urejen prevoz 
šolskih otrok, kadar pride do okvare 
šolskega avtobusa. Po navedbah ob-
čanov je avtobus v teh dneh zamu-
jal. Glede komunalnega prispevka je 
predlagal, da se pri gradnji novih na-
seljih naredi finančna analiza, koliko 
prihodka ima Občina iz naslova ko-
munalnega prispevka in koliko stane 
Občino izgradnja komunalne opreml-
jenosti ter koliko ostane za šolo, vrtec, 
zdravstvo. Mirjano Grgič je zanimalo 
glede »Janežščove hiše« v Polju. Prosi, 
da se preveri, kaj se dogaja, saj se v 
njej ljudje zadržujejo samo občasno. 

Tekst: Natalija Rus
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Kot ste verjetno tudi sami že opa-
zili, nas snežni koli opozarjajo, da 
smo že v zimskem obdobju leta. 
Tudi letos se bodo izvajalci zim-
ske službe trudili, da bodo ceste 
očiščene dosledno in kvalitetno. 
Prioritetni odseki cest za čiščenje 
so avtobusne poti in pločniki, ki 
vodijo do zbirnih krajevnih mest, 
kot so vrtci, šole, trgovine … Zato 
vas pozivamo k strpnosti ob more-

bitnih snežnih padavinskih viških, 
saj je nemogoče očistiti vse ceste 
hkrati. Izvajalec zimske službe je 
podjetje Kuhta d.o.o., nadzor nad 
izvajanjem zimske službe pa opra-
vlja Gašper Pipan. Tudi letos lahko 
na Občini Vodice v delovnem času 
prevzamete do 25 kilogramov soli 
za preprečevanje poledice, s seboj 
pa morate imeti ustrezen osebni 
dokument. 
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Zimska služba
Spoštovane občanke in občani!

Božično-novoletni prazniki 
prinašajo več druženja s prijatelji, darila in okrašena 

stanovanja, posledično pa tudi več odpadkov

Naj vas spomnimo: najboljši od-
padek je tisti, ki ga ni, zato sprej-
mite izziv in poskusite v letoš- 
njem decembru količino odpad-
kov zmanjšati na minimum. 

Kako, se sprašujete. 

Pri kupovanju živil, vsakdanjih po-
trebščin ipd. izbirajte izdelke s čim 
manj embalaže. 

Namesto materialnih daril podarjaj-
te doživetja (ogled gledališke pred-
stave, obisk koncerta, nočno sankan-
je, tečaj jahanja, ure joge ali boksa, 
kuharski ali slaščičarski tečaj itd.).

Posvojite filozofijo ponovne upora-
be: poskrbite za to, da odvečni pred-
meti zaživijo novo življenje v krogu 
prijateljev in (ne)znancev, predvsem 
pa je pomembno, da še uporabnih 
predmetov, lahko so tudi malo po-
škodovani, ne vržemo v smeti. Pri-
nesete jih lahko v Center ponovne 
uporabe na Povšetovo 4 v Ljubljano. 
Tam jih očistijo, popravijo, predelajo 
in za nizko ceno ponudijo novim last-
nikom.

Že pred pripravo kosil ali večerij 
razmislite, kaj boste storili s hra-
no, ki bo ostala. Ne bodite med tisti-
mi, ki v zabojnike odvržejo tudi pre-
cej denarja (v obliki prevelike količine 
kuhane hrane in živil, ki jih ne upora-
bijo pravočasno).

Skrbnemu ravnanju navkljub pa se 
odpadkom ne moremo izogniti, zato 
smo pripravili kratka navodila za 
pravilno ločevanje odpadkov na 
eko otokih. 

V (rumene) zabojnike za embala-
žo odlagamo: plastenke in ploče-
vinke pijač ter živil, plastenke čistil 
in pralnih sredstev, kartonsko votlo 
embalažo od mleka, sokov ipd., pla-
stične vrečke in lončke, plastično 
embalažo šamponov, zobnih past 
in tekočih mil, embalažo CD-jev in 
DVD-jev, plastično in aluminijasto 
folijo, v katero so zaviti izdelki, em-
balažo iz stiropora. Plastenke, plo-
čevinke ter votlo embalažo pred 
odlaganjem v zabojnik stisnimo, 
saj tako zavzamejo bistveno manj  
prostora! 

V (modre) zabojnike za papir od-
lagamo: časopise in revije, zvezke in 
knjige, prospekte in kataloge, pisem-
ske ovojnice, pisarniški in ovojni pa-
pir, papirnate nakupovalne vrečke, 
kartonsko embalažo in lepenko. Kar-
tonske škatle in embalažo pred 
odlaganjem v zabojnik razstavi-
mo in stisnimo, saj tako zavzame-
jo bistveno manj prostora!

V (zelene) zabojnike za steklo 
odlagamo: steklenice živil in pijač, 
stekleno embalažo zdravil in kozme-
tike, kozarce od vloženih živil in dru-
go stekleno embalažo.

Nina Sankovič, SNAGA, d.o.o.
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BOŽIČNI KOLAČ
Sestavine:
6 beljakov (18–20 dag)
14 dag sladkorja
15 dag moke
1 žlička pecilnega praška
½ naribane bio limonine lupine
2 žlici sladkega kakava
4 suhe marelice
4 suhe slive
4 dag orehov ali zdrobljenih neslanih 
arašidov
cimet

Vsaj uro pred stepanjem vzamemo 
beljake iz hladilnika. V moko damo 
limonino lupino, pecilni prašek, 

drobno narezano suho sadje in pre-
mešamo. Iz beljakov naredimo trd 
sneg, vtepemo sladkor, zamešamo 
moko in dodajamo kakav. Mešamo z 
ročno metlico v večjih obratih. Peči-
co segrejemo na 190°C. Testo damo 
v namazan in z moko potresen mo-
del velikosti 32 x 10 centimetrov, po-
stavimo v pečico in pečemo 20–30 
minut. Vzamemo iz pečice, obrnemo 
na desko, nato pa čez 10 minut zavi-
jemo v folijo za živila.

Ko se kolač ohladi na sobno tempe-
raturo, ga damo v hladilnik. Ponudi-
mo hladnega.
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Praznični december je pred vrati, še dober teden nas loči do prve adventne nedelje. Gospodinje pa že raz-
mišljajo, kako bodo pridih domačnosti obogatile s prazničnim pecivom. V samostanu šolskih sester v Rep- 
njah bo zagotovo dišalo, zato smo za recept prosili sestro Nikolino, katere knjiga, bogata z recepti, je izšla 
letos poleti.

Sestra Nikolina Rop se je rodila v 
Lenartu v Slovenskih goricah. Že kot 
majhna deklica se je navdušila nad 
kuhanjem, saj je zvedavo opazovala 
svojo mamo pri kuhi, ta pa je zelo 
kmalu ugotovila, da je njena hči 
izredno nadarjena. Po prvo kuharsko 
znanje je odšla v Šentrupert pri Veli-

kovcu na Koroško. Leta 1970 je vsto-
pila v red šolskih sester sv. Frančiška 
Kristusa Kralja v Repnjah. Leta 1975 
pa je sestra Nikolina od sestre Vende-
line prevzela vodenje gospodinjskih 
tečajev v Repnjah. 

Zelo znani in izredno zanimivi go- 
spodinjski tečaji pod vodstvom ses-
tre Nikoline so bili v Repnjah do leta 
2008, nato pa je z njimi nadaljevala 
na Brezjah. V začetku devetdesetih 
let je pisala recepte za tednik Druži-
na in jih tudi izdala v šestih knjigah. 
Leta 2008 pa je 550 receptov združila 
v zajetnejšo kuharsko knjigo. Do-
polnjena izdaja kuharice, v kateri je 
600 receptov, med katerimi so tudi 
napotki za pripravo otroških jedi in 
še druga koristna navodila, pa je izšla 
letos poleti. Sestra Nikolina se je vr-
nila v Repnje in upamo, da bo kmalu 
lahko nadaljevala s tečaji.

Na gospodinjskih tečajih v Repnjah 
so se mnoge gospodinje iz vse Slo-
venije priučile novih kuharskih ve-

ščin. Ali so gospodinjski tečaji še 
na voljo? Kdo se jih lahko udeleži?
Zaradi službe, ki mi je zaupana, je 
moja prva dolžnost skrb za našo 
skupnost v Repnjah. S tečaji bom 
zato verjetno lahko nadaljevala kas-
neje. Vedno pa z veseljem. Kuharski 
tečaji so namenjeni dekletom, že-
nam, fantom in možem, vsem, ki bi 
se radi naučili kuhanja ali pa kuhanje 
samo izpopolnili. Čakalna vrsta pa je 
največkrat malo daljša. 

Božični čas je pred nami. Kako 
se nanj pripravljate sestre v  
Repnjah? 
Prva priprava se začne že v začetku 
adventa, ko pripravimo adventni ve- 
nec. To je krog zelenja s štirimi sve-
čami. Vsaka sveča ponazarja en te-
den. Tako se oblikuje tudi duhovna 
in zunanja priprava na praznike. Del 
zunanje priprave je tudi družinsko 
praznovanje Miklavža in praznik 
Brezmadežne. K zunanji pripravi spa-
da tudi temeljito čiščenje hiše, stano-
vanja. Na predvečer praznika pa je 

Naj zadiši po 
sestre
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POTICA

Testo:
65 dag moke
1 žlička soli
2 rumenjaka
5 dag sladkorja
1 vanilijev sladkor
nožev vrh naribane bio limonine 
lupine
2 žlici ruma
3 dag kvasa
8 dag masla
4 dl toplega mleka
1 jajce za premaz

Orehov nadev: 
45 dag zmletih orehov
20 dag sladkorja
3 dag drobtin
nožev vrh zmlete prave kave
ščepec cimeta
2,5 dl sladke smetane
2 jajci
v rumu namočene rozine

Kvas z malo sladkorja raztopimo v 
treh žlicah mlačnega mleka. V skle-
do presejemo moko, ob strani damo 
sol ter v sredini moke napravimo 
jamico. Posebej v skledi spenimo ru-
menjake, sladkor, dišave ter zalijemo 
s 3 decilitri toplega mleka. To me-
šanico vlijemo v jamico sredi moke 
in z roko mešamo. Nato dodamo 
vzhajan kvas in še več toplega mle-
ka, da napravimo bolj mehko testo 
kot za beli kruh. Nazadnje prilijemo 
raztopljeno maslo (ne vroče) in te-
sto dobro pregnetemo, da se loči od 
sklede. Testo pokrijemo s prtom in 
pustimo vzhajati približno uro in pol. 
Vzhajano zvrnemo na pomokan prt, 
zavihamo robove, rahlo pomokamo, 
z valjarjem potolčemo ter enako-
merno razvaljamo za dober nožev 
rob na debelo. Testa ne razvlečemo, 
zato valjamo s težo valjarja. Razvalja-
no testo enakomerno namažemo z 
nadevom (glej navodila) in potrese-
mo z očiščenimi in v rumu namoče-
nimi rozinami (po želji). Testo zavije-
mo, damo v namazan model in takoj 
večkrat prebodemo z vilicami ali ple-
tilko. Potico rahlo poravnamo in pu-
stimo, da vzhaja eno uro in 25 minut. 

Vzhajano namažemo z razžvrkljanim 
jajcem ter jo damo v vročo pečico 
(185°C). Ko naraste in lepo zarumeni, 
temperaturo znižamo. Potico peče-
mo do ene ure in četrt , odvisno od 
debeline in teže namaza. Pečeno 
takoj namažemo z oljem, čez pet 
minut jo obrnemo na desko ter po-
krijemo s prtom, da se počasi ohlaja. 
Premalo vzhajana potica med peko 
razpoka, preveč vzhajana pa upade. 
V obeh primerih skorja odstopa. Prav 
tako potica ni lepa, če je testo pretr-
do in nadev premehak – ali obratno.

Nasvet:
Pri potici se rado zgodi, da skorja in 
testo odstopita od nadeva. Nadev 
naj ne bo pretrd in testo ne premeh-
ko. V testu naj tudi ne bo preveč kva-
sa. Če imamo zelo vzhajano potico, 
jo damo v vročo (200°C) pečico, da 
vročina potico hitro objame. Če pa 
je potica manj vzhajana, jo damo v 
manj vročo (170°C) pečico, da se bo 
lahko še malo dvignila. Nadev naj 
ne bo premehak, da potica ne bo 
zbita (špehasta).

Nasvet:
Da nas ne bo pekla »zgaga«, orehova 
jedrca najprej operemo, osušimo v pe-
čici in potem zmeljemo. V nadev prili-
jemo 3 žlice pomarančnega soka.
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prazničnem pecivu 
Nikoline
blagoslov teh prostorov. Priprava je 
tudi nabiranje mahu, priprava jaslic.  
V duhovno pripravo je vključena 
predvsem devetdnevnica pred Bo-
žičem. To je molitvena priprava, se-
veda poleg tiste osebne. Vmes mar-
sikdo rad za praznike tudi kaj speče, 
npr. pecivo. To stopnjuje praktično 
pričakovanje Božiča, tega lepega 
družinskega praznika.

Po čem bo dišalo na vaši mizi ob 
prazničnem času?
Po molitvi in blagoslovu prostorov se 
zberemo k skupni večerji, ki je lahko 
različna za mnoge družine. Pri nas je 
kostna juha. Zlasti zato, ker je to sku-
pnost starejših sester, ki imajo rade 
nekaj toplega. Vedno je nekaj od 
mesa, priloga, solata.

Pika na i pa je božična potica s sa-
dnim kruhom, beljakov kolač, kakšen 
piškotek.

Lepo je, če je miza okrašena z božič-
nimi motivi, ki so ročno pripravljeni, 
lahko tudi za več let vnaprej. Lah-
ko pa so to kakšne vejice in seveda  
jaslice.

Orehov nadev:

Vse sestavine do sladke smetane 
premešamo, prelijemo z zelo toplo 
sladko smetano, zamešamo jajci in 
sneg iz beljakov. Namažemo razva-
ljano testo in potresemo z rozinami, 
namočenimi v rumu. O
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»Vodičan Aleš Borčnik je postal 
svetovni prvak v hitrostnem zbi-
janju in bil tretji v štafetnem zbi-
janju. Izplen slovenskih balinarjev 
na svetovnem prvenstvu v Bahia 
Blanci v Argentini so tri zlate me-
dalje, dve srebrni in bronasta. K 
odličnim dosežkom slovenske re- 
prezentance so največji delež pri-
spevali Gorenjci – Aleš Borčnik, 
Leščan Dejan Tonejc, ki je zmagal 
v igri bližanja in zbijanja v krog, in 
Davor Janžič, ki je osvojil srebrni 
medalji v natančnem zbijanju in 
dvojicah skupaj z Juretom Koz-
jekom, ta pa je pri posameznikih 
ubranil naslov svetovnega prvaka 
izpred dveh let na SP v italijanskih 
Feltrah. Primorec Anže Petrič je 
skupaj z Borčnikom osvojil brona-
sto medaljo v štafeti. Na brniško 
letališče bo reprezentanca prile-
tela danes ob 17.15.«

Zlati fantje

Slavnostni sprejem
Aleša 

Aleš je s soigralci na brniško letališče 
prispel v torek, 19. novembra, nekaj 
minut čez peto uro popoldan. Po 
dolgih urah potovanja iz popolno-
ma drugačne dežele, ki meri čas štiri 
ure pred nami, je utrujene, a srečne 
športnike na domačih tleh sprejela 
množica ljudi. Naš domačin Aleš, ka-
teremu je ponosno »pripeta« titula 
z nazivom svetovni prvak, je najprej 
močno objel triletno hčerkico in 
ženo. Sledili so objemi in stiski rok 
domačih, staršev, babic, sorodnikov, 
prijateljev in še mnogih, ki so prvaka 
pričakali na Brniku. V sredo, 27. no-
vembra, pa je sledil čisto pravi – kot 
se za takšnega šampiona tudi spodo-
bi – sprejem v dvorani Utik. 

Najprej smo si ogledali kratek film na 
platnu o tem, kako so fantje pripo-
tovali nazaj v domovino, sprejem na 
letališču in s čustvi nabito snidenje z 
domačimi. Na odru nas je Jure Ma-
renče popeljal skozi Aleševe začetke 
njegove športne poti, uspehe in do-
sežke, Aleš pa je na kratko strnil spo-
mine in doživeto opisal argentinske 
prigode in dogodke, ki bodo tekmo-
valcem zagotovo ostali v spominu. 
Kot smo lahko izvedeli, v Argentini 
čas »teče« bolj počasi in naši športni-
ki so se morali marsikdaj prilagajati 
njihovemu ne ravno hitremu tempu 
življenja. 

Sledila je še ena predstavitev na pla-
tnu in tako smo tudi tisti, ki nismo 
vešči balinarskega športa, dobili 
občutek za to disciplino. Zrli smo v 
platno in se čudili neverjetnim zmo-
gljivostim, spretnosti in natančnosti 
Aleša Borčnika, s kovinsko kroglo v  
roki. Sam potek dogodkov nas je kar 
ponesel v Bahio Blanco, kjer smo sku-
paj z Alešem, ki je za boljše razumeva-
nje vse komentiral, podoživljali tekmo. 
Po končanem odlično pripravljenem 
filmu so sledile še čestitke, zahvale, 
male in velike pozornosti. Za vrhunski 
uspeh je Alešu v imenu SD Strahovice 
čestital Ivan Hribar in mu poklonil po-
seben šopek iz sadja, poln vitaminov. 
Čestitkam se je pridružil tudi župan 
Aco Šuštar, ki je prvaku čestital tako v 

imenu Občine Vodice kot osebno. Po-
udaril je, da je na njegove uspehe zelo 
ponosen in hkrati presenečen, kako 
neverjetna psihofizična pripravlje-
nost je potrebna za ta šport. Alešu je 
v imenu Občine poklonil tudi simbo-
lično darilo. V zahvalo za vso podporo 
našemu svetovnemu prvaku in po-
moč pri njegovih dosežkih pa so šo-
pek sadja prejeli tudi njegovi najožji.  
Gospod Marenče se je zahvalil vsem, ki 
so mladega šampiona prišli pozdravit, 
ki so med tekmovanjem stiskali pesti, 
spremljali dogodke in na kakršen koli 
način pomagali, da je uspeh zaslužen. 
Gospod Marenče se je tako zahvalil 
Aleševim reprezentančnim kolegom, 
selektorju Alešu Škobernetu, fizio-
terapevtu Roku Mihiču, predsedni-

Zaslužena priznanja
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Podpredsednik SD Strahovica 
Ivan Hribar
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ku BZS Sandiju Kofolu in Boštjanu 
Heglerju, ki je iz Argentine do domo-
vine skrbel za informacije iz prve roke. 
Kot je Marenče še dodal, ne moremo 
mimo razočaranja zaradi odnosa, ki 
ga do balinanja kažejo mediji. Le po 
zaslugi njihovega prijatelja Zdenka 
Fajdige je o dogajanju dobro poročal 
le 2. program Radia Slovenija, tj. VAL 
202, zelo skromno časopisi in popolna 
ignoranca športnega uredništva naše 

javne RTV Slovenija. Šele po protestih 
so objavili kratko reportažo o uspehih 
našega najbolj trofejnega športa. A 
kot je povedal Aleš za naš časopis, mu 
to, da so ga na Brniku in na sprejemu 
v Utiku pričakali in pozdravili domači-
ni, občani, prijatelji in vsi, ki se veselijo 
njegovih zasluženih uspehov, pomeni 
zelo veliko in prav to mu daje novih 
moči za nadaljnje zmage. Župan je ponosen na svetovnega 

prvaka.

 Alešu veliko pomeni podpora 
občanov, prijateljev in znancev.

svetovnega prvaka –
Borčnika

Sprejem na Brniku
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Kdo je Aleš Borčnik in kateri so njegovi uspehi? 
Aleš je pričel balinati na igriščih Stra-
hovice, ko je bil star osem let. Kmalu 
je postal član ekipe Strahovica. Pri 15 
letih se je z dvojno registracijo že kalil 
v prvoligaših, Krimu in pozneje v Slo-
gi. Hkrati pa je postal tudi državni re-
prezentant in v mladinski konkurenci 
osvojil dva naslova svetovnega prva-
ka. Pri 18 letih je postal članski držav-
ni reprezentant. Leta 2009 je dosegel 
največji članski uspeh z naslovom 
svetovnega prvaka v hitrostnem iz-
bijanju in nato še v štafeti, skupaj z 
Anžetom Petričem leta 2011 v Italiji. 
Tri leta je bil član takrat najbolj tro-
fejnega hrvaškega kluba Trio, Buzet, 
s katerim je postal evropski klubski 
prvak. Nato so ga tekmovalne ambi-
cije zvabile v Italijo, saj njihova 1. liga, 
predvsem za Aleševo disciplino, velja 
za najmočnejšo na svetu. Najprej je 
igral v Torinu, sedaj pa skupaj s prija-

teljema iz reprezentance, Kozjekom 
in Janžičem, in še dvema Slovence-
ma igra v geografsko nekoliko bliž-
jem klubu Pontese. Aleš je državni 
rekorder v hitrostnem izbijanju, v šta-
feti pa je bil z rezultatom 59 skupaj 
s Petričem kar nekaj let tudi lastnik 
svetovnega rekorda.
Decembra 2010 sta Anže in Aleš ob 
podpori prijateljev in sponzorjev 
v polni dvorani BŠK Šiška opravila 
uspešen naskok na svetovni rekord 
v enournem štafetnem izbijanju. 
Svetovni rekord je bil z rezultatom 
586 popravljen kar za 36 zadetkov in 
mnogi so bili mnenja, da je ta rezul-
tat kar previsok. Res se od takrat na-
skoka na ta dosežek ni lotil še nihče.

Lansko leto je bilo EP na Hrvaškem, 
v Pazinu. Fantje so osvojili kolajne v 
vseh šestih disciplinah. Letos so bile 

v Turčiji na sporedu tudi Sredozem-
ske igre; z dvema disciplinama sode-
lujejo tudi balinarji in v »brzincu« je 
bil Aleš v tekmi za tretje mesto boljši 
od Francoza. Vsi reprezentančni cilji 
pa so bili letos posvečeni Argentini. 
Ob vseh Aleševih športnih uspehih 
omenimo tudi, da je lani, torej pri 
šestindvajsetih, diplomiral na Fakul-
teti za šport. Ko je na tekmah, pa 
ga doma težko pričakujeta ponosni 
žena Tanja in hčerkica Alia.

Tekst: 
Foto: Rok Štupar

S podporo domačih je 
vsaka zmaga lažja.
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Srečali smo se na nedeljo, saj je 
to dan, ko se zbere vsa družina. 
Osem jih je, med seboj so si različ-
ni, a nič ni bolj svetega kot to, da 
je družina povezana in zna preži-
veti praznični december v miru.

Novakovi Zakonca Novak 

prihaja iz sosednjega Mengša. Zani-
malo nas je, kako praznike preživlja, 
doživlja družina v naši občini, ki šteje 
kar osem članov. Novakovi so nam pri-
jazno odgovorili na nekaj vprašanj. 

Marko 19,   Marjeta 17, Marija 15, 
Nino 12, Martin 9, Janez 3; ste 
osemčlanska družina, imate šest 
otrok. Sta si tako številčno družino 
želela, načrtovala?
Ema: Miro je želel dva ali tri otroke, jaz 
sem želela vsaj štiri. Najina odločitev 
je bila, da nobenega otroka ne bova 
zavrnila in da bova spremljala in spoš-
tovala naravo. 

Mož hodi v službo, vaša služba pa 
je tista, ki se opravlja 24 ur na dan. 
Kako poteka vaš dan?  
Prvi zjutraj vstane mož, zbudi starejša 
dva, saj se skupaj peljejo v Ljubljano. 
Potem vstanemo še ostali. Medtem 
ko se srednja dva fanta samostojno 
pripravljata za v šolo, z najmlajšim 
običajno pripraviva in vključiva pral-
ni stroj, potem zajtrkujeva še midva. 
Potem je čas za dela, ki jih narekuje 
družina, pospravljanje po zajtrku. To 
je zdaj že Janezova dnevna naloga. Iz-
prazniva in napolniva pomivalni stroj, 
da tudi ta dela. Če se le da, greva z Ja-
nezom ven, greva po mleko, obešava 
perilo, postoriva kaj v vrtu, urediva 
rože, greva po opravkih ipd., nato sle-
di malica in spanje mlajšega. Medtem 

se šolarji že vračajo domov. Sledi pri-
prava kosila, spodbujanje pri doma-
čih nalogah, odhajanje h krožkom in, 
ko se vrne še mož,   imamo kosilo, ki 
mu lahko rečemo tudi „kočerja“. Ma-
rija, ki obiskuje Škofijsko gimnazijo v 
Vipavi, se nam pridruži ob petkih, si-
cer pa nam kar uspeva, da se za pozno 
kosilo vsi zberemo za mizo. 

Otroci so različnih starosti, naj-
mlajši ima 3 leta in pol, starejši 19 
let. Kako se razumejo med seboj?
Včasih bolj, včasih manj. Starejša dva 
že bolj sodelujeta, tudi dekleti se med 
seboj razumeta. Sicer pa se pozna, da 
so starejši trije že več let skavti, kar 
jih tudi povezuje. Letos se jim je pri-
družil še Nino. Martin se rad pridruži 
Ninu pri njegovem ustvarjanju. Janez 
vse opazuje in preskuša. Kar pa se tiče 
prepirov, pa je tako, da je odvisno od 
let, od tega, kako smo razpoloženi, pri 
dekletih pa še od narave, verjetno po-
dobno kot v drugih družinah. Pri sta-
rejših pride čas, ko mislijo, da so zelo 
pametni, mlajši pa ne in so samo za 
sramoto. Ampak tudi to mine. Znajo si 
pomagati in se organizirati, kaj skupaj 
narediti, še posebej takrat, ko imajo 
skupen cilj.

Šest otrok in ravno toliko različnih 
značajev, je naporno?
Značajsko so si res različni. Vsak je svoj 
svet. Vsakega sem sprejela kot velik 

čudež. Oba z možem rasteva ob toliko 
čistih pogledov, veselih nasmeškov, 
razširjenih ročic, toplih objemov, čebl-
janja, zakajev, občudovanja, odpuš-
čanja … Nešteto zamenjanih plenic, 
rjuh, opranih majic, hlač, nogavic ..., 
nešteto usklajevanj, prilagajanj, načr-
tov, ki so se spreminjali zaradi  bolezni 
…, a vedno je kdo zdrav … Veseliva 
se, ko napredujejo v samostojnosti. 
Že samega dela je veliko. Seveda je 
naporno, a najbolj, ko se ne upošteva 
naravnega ritma in se začenjajo krhati 
fizične in psihične moči ali če se neha-
mo poslušati in vsak vleče po svoje ... 
Ubogati ali tvegati nevihto … podre-
diti se ali zahtevati enake možnosti … 
potruditi se ali se umakniti … delati 
za skupno dobro ali za svoje dobro 
… biti spoštljiv ali zajedljiv. Učimo se 
vrednot, ki sva jih prinesla iz svojih 
družin: delavnosti, spoštovanja, rado-
darnosti – te smo veliko deležni tudi 
mi ... in odpuščanja. Tako nam včasih 
uspe, da se zvečer opravičimo. Pri nas 
je veljalo, da če je bila čez dan nevihta 
in treskanje, se je zvečer zvedrilo. Če 
se skregava, ne gojiva zamere in se 
skušava opravičiti. Tudi otrokom se 
trudim opravičiti, če sem bila krivična. 

Opažate kakšne razlike v načinu ži-
vljenja, ko je odraščal starejši sin in 
danes, ko odrašča najmlajši?
Da, je bila razlika. Spomnim se, da je 
bila takrat zelo aktualna permisivna 

- velika družina in 
  bogastvo v duši
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Ema in Bogomir Novak se poznata 
že iz študentskih časov. Leta 1987 sta 
postala fant in dekle. Pet let kasneje pa 
sta ljubezen in zvestobo obljubila tudi 
pred Bogom. Bogomir ali Miro, kot ga 
kličejo, je domačin, Vodičan. Ema pa 
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vzgoja, kjer je otroku vse dopuščeno, 
prevzame vodenje, starši mu popuš-
čajo itd. Tudi knjige o vzgoji so bile 
takrat v tej smeri. A ko ima družina 
več otrok, se s takim načinom vzgoje 
na da shajati. Pri prvem, Marku, je bilo 
več časa, več igre …, ko pa se druži-
na poveča, je potrebno medsebojno 
sodelovanje, pomoč, potrebne so 
dobre delovne navade. Mladim star-
šem priporočava doslednost in vztraj-
nost. Otroci vidijo, da mora vsak nekaj 
narediti, da lažje shajamo, in to je z 
vsakim otrokom bolj zorelo.  

Kdaj se navadno vsa družina zbere 
doma?
Ponavadi je to sobota popoldan, za-
gotovo pa v nedeljo pri kosilu. Pred-
vsem nedelja je tista, ko skušamo 
pustiti druge dejavnosti in ta čas pre-
živimo v miru. 

Vemo, da časi niso ravno rožnati, 
in za tako veliko družino je potre-
ben kar velik »lonec«. Kaj vse daste 
vanj in kako?
Jemo preprosto in predvsem sezon-
sko. Nekaj uspemo pridelati na vrtu, 
nekaj kupimo … precej dobimo od 
sorodnikov in drugih dobrih ljudi. 
Vedno jemo vsi isto hrano, če komu 
ta jed ni ravno priljubljena, si jo vza-
me manj, a zato ne kuham posebej za 
vsakega. 

Zadnji mesec v letu nas nekako 
»sili« k hitenju, je čas praznikov in 
obdarovanj. Kako ga doživlja vaša 
družina?
Pri nas se začnejo z Miklavževim ob-
darovanjem. Letos so otroci pogrnili 
mizo s čudovitim prtom, katerega 
je šivilja sešila prav za našo mizo in 
smo ga dobili v dar od moje sestre. 
Je poseben prt in da naši skupni mizi 
poseben čar. Otroci so za vsakega 
pripravili krožnik z imenom, na kate-
rem je Miklavž pustil sadje in druge 

dobrote, ostala darila 
pa so predvsem prak-
tična, torej vsak otrok 
dobi tisto, kar potre-
buje. Letos so dobili 
smučarska oblačila, 
ki pa niso bila nova, 
ampak tudi to je dob-
rota. Pri Miru v službi 
jih obišče Dedek Mraz, 
Božiček pa pride pri 
Mirovi mami. Sicer pa 

je december tudi pri nas kar naporen, 
saj je veliko službenih, društvenih in 
družabnih obveznosti. Tudi hišo je 
treba pospraviti, kolikor uspemo. Po 
drugi strani pa so praznovanja v de-
cembru dobrodošla zaradi srečanj z 
ljudmi. Starejši otroci že poskrbijo za 
najmlajšega, tako lahko tudi midva 
greva kam skupaj.

Kako pa praznujete božič?
Pred božičem pišemo voščilnice, rada 
poiščem tudi adventno glasbo. Jas-
lice, pokrajino, običajno postavljajo 
Marko in starejši fantje, ostalo, figuri-
ce in smrekico, pa vsi skupaj. V pripra-
vi na božič nam je v pomoč adventni 
koledar, zvečer se skušamo 
zbrati in zmoliti večerno 
molitev, preberemo zgod-
bico in se spomnimo še 
drugih otrok in misijonarjev 
po svetu. Otroci vsako leto 
ob tem času za otroke v mi-
sijonih prispevajo iz svojih 
prihrankov in so res rado-
darni. Za otroke je  prijetno, 
da okrasijo božični prostor. 
Vesela sva, da pri pripravi 
sodeluje vsa družina. Na bo-
žični večer Miro poskrbi za ogenj, za 
žerjavico, Martin in Nino pa za drva. 
Ko se znoči pripravimo kadilo,  blago-
slovljeno vodo in gremo okrog hiše in 
po vrtu ter po molitvi prosimo za bla-
goslov, prav tako prosimo za blago-
slov za varnost v križišču, tako je moli-
la že botra Micka, pri kateri sva začela 
skupno življenje. Molitev zaključimo 
ob jaslicah, sledi pa božična večerja, ki 
se običajno peče sama. To so krvavice 
in krompir v oblicah, zraven postreže-
mo še zeljnato solato in krhlovko, to 
je naša  tradicionalna večerja na sve-
ti večer. Po večerji pospravimo in, če 
nam uspe, malce ležemo k počitku, 
nato pa odidemo k polnočnici. Dokler 
je bil kateri od otrok še majhen, nisva 
hodila skupaj, zdaj pa je to že možno. 

Na božični dan gremo navadno na 
obisk k Mirovi mami, popoldan pa še 
k moji, da si voščimo praznike. 

Sta starša šestih otrok. Ali poleg vseh 
obveznosti najdeta čas samo zase? 
Že 20 let imava »rezerviran« čas zase, 
ko greva enkrat na leto na večdnevne 
duhovne vaje, kjer je poskrbljeno za 
otroško varstvo in ostalo oskrbo. Ta-
krat imava veliko časa za pogovor, vo-
ditelj pa pripravi okvirna razmišljanja, 
ki se tičejo zakonskega in družinske-
ga življenja. To nama pomaga graditi 
medsebojno zaupanje. Izkušnje dru-
gih zakoncev pa nama dajejo pogum, 
da se težave lahko rešijo, ne da bi pri 
tem zakon razpadel. Zakonski pari, ki 
smo se poročili isto leto in smo se sre-
čevali v šoli za zakon, se redno enkrat 
mesečno srečujemo. Na srečanje se 
pripravimo z branjem enega odlomka 
iz svetega pisma in s pogovorom na 
temo, ki ga predlaga gostiteljski par. 
To je skupina v gibanju Najina pot, ki 
jo vodi pater Vital Vider, jezuit, s po-
močniki. Pomagajo jim tudi zakonski 
pari. Pater nas pozorno posluša in nas 
spodbuja s svojimi bogatimi izkušnja-

mi, ki jih nabira z delom z zakonskimi 
pari. Pomaga nam osvetljevati moško 
in žensko naravo, da drug drugega 
lažje razumemo. Večkrat nam pove, 
da smo moški in ženske dve vesolji in 
da imamo za raziskovanje teh vesolj 
časa do konca svojega življenja. Vese-
la sva, da se imava rada.

Kakšne so vaše želje za novo leto?
Bogomir: »Naj le ostane tako, kot je, 
da bi ostali povezani kot družina in da 
bi le bilo več časa za gibanje.«
Ema: »Prav tako si želim, da ostane-
mo povezana družina, želim pa si 
tudi, da bi v prihodnjem letu kakšno 
soboto zmagali v tekmi s časom in bi 
se v soboto popoldan, ko v zvoniku 
zvoni delopust, ta zares začel.« In
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Postavljanje jaslic 

Miklavževo obdarjena miza
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Izmed vseh bolezni je norost 

najbolj nalezljiva, in kadar se 

pojavi epidemično, ji pravimo 

moda. Slepo ji slediti je prav 

tako napačno kot jo prezirati, 

pravi 18-letnica utiških ko-

renin, ki pogumno stopa po 

modnih brveh doma in v tu-

jini. Njen čas šele prihaja, ver-

jame vase, strumno stopa po 

začrtani poti in se diskretno 

nasmehne, ko za hrbtom vid-

no navdušenih modnih vel-

jakov sliši vprašanje: “Who’s 

that girl?!”

Najprej mi povejte, kako se pravil-
no izgovori vaše precej umetniško 
ime? Je prirejeno za tuja tržišča ali 
sta bila pri imenovanju kreativna 
starša?
Napiše se Prisha, vendar se izgovori 
Priša in je moje pravo ime. Izbral mi 
ga je oče. Namreč, imel je prijatelji-
co, ki je živela v Ameriki, od katere je 
slišal za to ime. Drugače pa izvira iz 
Indije in pomeni ljubljena.

Z manekenstvom ste se začeli 
ukvarjati pri štirinajstih, pri koritu 
ste torej štiri leta. Povejte mi, ste 
med starejšimi manekenkami ali 
vaš čas šele prihaja?
Trenutno recimo, da sem na meji, pa 
vendar moj čas šele prihaja. Nekatere 
punce začnejo svojo manekensko ka-
riero v tujini že pri rosnih štirinajstih 
letih, nekatere šele pri enaindvajse-
tih. Sama sem tujino prvič obiskala pri 
šestnajstih letih, vendar se tam nisem 
mogla dolgo zadržati, saj sem soča-
sno obiskovala Srednjo šolo za obli-
kovanje in fotografijo v Ljubljani. Ker 
predvidevam, da bom odšla za dalj 
časa v tujino, se na fakulteto nisem 
vpisala. Trenutno pričakujem infor-
macijo agentke Svetlane Shaykhoun 
iz moje matične agencije Immortal 
Models, kdaj in kam grem naprej.

Pravijo, da je slediti modi   prav 
tako napačno kot jo prezirati. Po-
vejte mi, kakšni ljudje so običajno 
modni guruji in modni veljaki?
Če pomislim na Anno Wintour, ure-
dnico ameriške revije Vogue, o kateri 
pravijo tudi, da je hudičevka v Pradi, 
in si praktično vsi prizadevajo, da bi 
ji bile njihove kreacije všeč, se mi zdi, 
da ima preveč vpliva na modno indu-
strijo. Kar pa se tiče modnih obliko-
valcev; večina je preprostih, nekateri 
so bolj boemske narave, drugi bolj 
dramatični, vsi pa s svojo ustvarjal-
nostjo naredijo iz mode umetnost, 
pa če hočemo ali ne …

Hojo ste vadili sami in doma. Kakšni 
so komentarji in kako pomembna 
je hoja? Včasih je namreč videti, 
kot da kakšna manekenka ne samo 
slabo, pač pa ne zna hoditi.
Hoja je definitivno zelo pomembna. 
Na začetku ti mora nekdo pokazati, 
kako se hodi, te naučiti osnov in ti 
povedati, kaj se pričakuje od mane-
kenke na avdicijah, modnih revijah. 
In ja, pravilna ni tako enostavna, 
sploh v visokih petah ne. Tudi sama 
sem vadila, hodila s knjigo na glavi in 
po nekaj tednih mi jo je uspelo usvo-
jiti. Dodatno samozavest pa sem 
pridobila po nastopu na prvem slo-

venskem Philipsovem tednu mode v 
Ljubljani, ko sem po modni reviji pre-
jela veliko pohval. 

Vaša lanskoletna pariška izkušnja, 
pravite, da je bila super in ste za-
njo zelo hvaležni. Kako človek pri-
de v stik z agenti, kako jih prepri-
ča, da je iz pravega testa?
Na to prvo priložnost sem komaj ča-
kala vse od svojega enajstega leta, 
ko sta moja agenta Wally in Svetlana 
Shaykhoun prvič pristopila k meni. 
Tako da so se mi vrata v modni svet 
odprla sama in to že zelo zgodaj. 
S tujino pa je bila malo drugačna 
zgodba. Moja matična agencija je 
večkrat pošiljala moje fotografije po 
agencijah v tujini in na koncu smo 
se celo skupaj z agentoma odpravili 
v London in Pariz . V štirih dneh smo 
obiskali več kot 50 agencij, s katerimi 
se je za sestanke seveda dogovorila 
moja matična agencija in po dveh 
mesecih sem šla v Pariz. Da prepri-
čaš agente v tujini, moraš imeti vsaj 
ustrezno višino, mere, dobro hojo 
in fotografije. Na koncu jih prepriča 
osebnost in profil obraza. 

Ste v modnih prestolnicah sami ali 
vas spremljajo domači, zaupanja 
vredni agenti?

Prisha Alfirev Justinek: 

In
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Po svetu potujem sama. Seveda zelo 
pogrešam svoje bližnje, vendar se 
zahvaljujoč tehnologiji slišimo in vi-
dimo vsak dan preko Skype-a. Brez 
te možnosti bi mi bilo bivanje v tuji-
ni zelo težko. Hitro pa spoznam tudi 
nove prijateljice, saj si stanovanje 
delim še z drugimi manekenkami. 

Kot vse kaže, boste vse redke-
je obiskovali Vodice, kraj, kjer 
živi vaš oče. Kako se sicer po-
čutite tu in kaj počnete, ko ste  
v Vodicah?
Vodice, natančneje Utik, mi je po-
polnoma domač kraj, saj ga obisku-
jem že od majhnega, ko smo najprej 
hodili na obiske k babici in dedku  
(Maksimilijan Alfirev in Mira), kasne-
je pa se je v Utik preselil še moj oče.  
Tukaj vedno znova občudujem pre-
lepo naravo – velika zelena polja ter 
božanski pogled na Kamniško-Sa-
vinjske Alpe. Ko sem v Vodicah, sku-
šam preživeti čim več kvalitetnega 
časa s svojo družino.

Mama Pika Justinek je znana obli-
kovalka moške poslovne mode. In 
vi ste korak pred ostalimi znanimi 
imeni, ki se z oblikovanjem začne-
jo ukvarjati ob koncu maneken-
ske kariere, kajne?

Prav mama je bila tista, ki me je nav-
dušila nad modnim oblikovanjem, 
zato sem se leta 2009 vpisala na Sre-
dnjo šolo za oblikovanje in fotografijo 
v Ljubljani. Vseeno sem se odločila, da 
bom naslednjih par let posvetila samo 
manekenstvu, saj me je do sedaj šola 
malce ovirala. V manekenskem poslu 
moraš biti vedno v nizkem startu, saj 
te lahko danes pokličejo in jutri priča-
kujejo v New Yorku. 

Kaj je za vas idealno oblečena 
ženska in česa v omari ne sme 
manjkati?
Zame je idealno oblečena tista, 
ki zna dobro kombinirati oblačila, 
barvno in stilsko, ter se zna obleči 
postavi, letom in poklicu primerno. 
Všeč mi je, če sledi modnim tren-
dom, vendar na svoj unikaten način. 
Rada ima športno elegantna oblači-
la, v katerih se predvsem dobro po-
čuti. Ta so čistih linij in krojev, z ma-
sivnimi modnimi dodatki, ki naredijo 
piko na i. Najraje nosi hlače in nizke 
čevlje ter natur ličila, saj lepota izža-
reva od znotraj navzven. Pri barvnih 
odtenkih izbira med zemeljskimi, 
peščenimi, toplimi toni. 

Po mojem mnenju bi vsaka ženska 
morala imeti v omari belo srajco, ki 

poudari urejenost in svežino, lahko 
je športna ali elegantna in deluje 
zelo dobro v različnih kombinaci-
jah, dnevnih ali večernih. Nepogre-
šljiv kos vseh starostnih generacij 
so kavbojke, ker so zelo praktične 
in primerne za skoraj vse priložno-
sti. Izrednega pomena je mala črna 
obleka, ki je pravi modni kameleon 
in obvezen kos vsake ženske garde-
robe že od dvajsetih let prejšnjega 
stoletja, ko jo je predstavila Coco 
Chanel. Mala črna obleka je brezča-
sna, nevtralne barve ter vsestranska, 
saj jo je možno kombinirati z različni-
mi modnimi dodatki.

Je po vašem mnenju moda res 
ženskega spola in ženske narave, 
največkrat muhaste? 
Res bi lahko rekli, da je moda ženske-
ga spola oziroma ima ženske lastno-
sti, saj zna biti samosvoja, edinstve-
na, zapeljiva, drzna, provokativna, 
elegantna, igriva. In ja, seveda je mu-
hasta, polna nepričakovanih spre-
memb, ki gredo iz ene skrajnosti v 
drugo. 

Besedilo: Gorazd Dominko
Fotografije: osebni arhiv  

Prishe Alfirev Justinek

Slovenski obraz z utiškimi 
koreninami osvaja tujino!
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 Velika izbira smuči

Privlačna nagradna igra
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Številka ena se je zapisala na 
koledarju in naznanila, da prihaja 
zadnji mesec v letu in tudi čas, ko že 
nestrpno pričakujemo snežno odejo. 
Čas pa bo tudi, da na plano spravi-
mo zimske športne rekvizite. Če se 
vam je zgodilo, da so vaši smučarski 
čevlji premajhni, da bi stare smuči 
zamenjali za novejše, je bila odloči-
tev, da ste obiskali smučarski sejem, 
ki ga vsako leto organizira SD Straho-
vica, prava.

Jedilnica v prostorih OŠ Vodice se je 
spremenila v pravo komisijsko pro-
dajalno smučarske opreme. Dan vse-
kakor ni bil prijaznih temperatur, a že 
ob prihodu na sejem smo se lahko 
pogreli s toplim in okusnim čajem 

in posladkali s slastni-
mi krofi. Če je bila po-
trebna osvežitev smu-
čarskega znanja, so si 
obiskovalci lahko ogle-
dali krajše predstavitve 
tehnik smučanja in za 
nasvet povprašali čla-
na demo team-a. Glav-
nina sejma pa seveda 
ostaja smučarska opre-
ma. Kot je za Kopitarjev 
glas povedal Matija 
Bergant, je bil sejem 
zelo dobro obiskan, tako s strani pro-
dajalcev kot tudi s strani obiskoval-
cev. Udeležba na sejmih se namreč  
iz leta v leto konstantno povečuje. 
Po besedah Berganta so letos opazili 
od 25- do 30-odstotno izboljšanje na 
vseh področjih. Skupaj so ocenili kar 
524 kosov opreme. Zaznati pa je tudi, 
da sejem postaja že regijski in ne 
samo občinski, saj je bilo opaziti veli-
ko obiskovalcev iz ostalih občin (Mos-
te, Komenda, Tacen, Brod, Mengeš ...). 
Na prvem mestu še vedno ostaja 
otroška smučarska oprema, saj mali 
nadobudneži tako hitro rastejo, da 
vsako leto že nestrpno pričakuje-
jo nove smučarske čevlje, smuči, 
palice, čelade ... No, kot je povedal 
Bergant, se tudi na »odraslem« od-
delku najde za vsakega nekaj in ne 
zaostaja dosti za otroškim. Po vti-
sih organizatorjev je sejem vsako 
leto boljši in, če se bodo občanke 
in občani tako pridno udeleževali 
sejma, se bodo trudili, da bo sejem 
vedno postregel z nečim novim. Tekst in foto: Natalija Rus

Že tradicionalni 
smučarski sejem v Vodicah

Tudi za borderje se je našlo veliko.

 »Imel bom nove smučarske čevlje!«
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V kulturni skupini Društva upoko-
jencev Vodice nam je bilo v veselje 
in ponos, ko smo prejeli povabilo 
Zveze Slovencev na Madžarskem, 
da bi sodelovali s kulturnim progra-
mom ob občnem zboru upokojen-
cev porabskih Slovencev. 

Obisk upokojencev 
pri porabskih 
Slovencih 

Porabski Slovenci – slovenska manj-
šina – žive južno od Monoštra na 
ozemlju današnje Madžarske, ki je 
znano tudi pod nazivom slovensko 
Porabje. Monošter pa je središče slo-
venske manjšine na Madžarskem, ki 
je kulturno in gospodarsko središče 
slovenskega Porabja. Slovenski kul-
turni in informacijski center je v ho-
telu Lipa, kjer je bil tudi naš nastop. 

Predstavili smo jim naše društvo in 
dejavnosti, s katerimi se ukvarjamo. 
Predstavili pa smo jim tudi našo ob-
čino in prenesli pozdrave župana. 
Nismo pa pozabili predstaviti vodiške 
znamenitosti – preste, katere smo 
jim tudi ponudili in jih je zelo hitro 
zmanjkalo. 
 

Za nastop smo v pevski skupini pri-
pravili poseben program slovenskih 
narodnih pesmi. Ob spremljavi har-
monike so vse zvenele čudovito lepo, 
domače, slovensko. Ob prihodu ude-
ležencev na srečanje jih je pozdravil 
tudi Vinko s svojim igranjem na lajno. 
Nastopili so še »Ropotavčki«, vokalno 
instrumentalna skupina »Korenine« 
in aerobna skupina »Plesoče žab’ce«. 

Vsi nastopi so bili s strani naših gosti-
teljev zelo lepo sprejeti. Vsa dvorana 
je prepevala z nami, morda malce po 
svoje, v porabščini, a pomembno je, 
da so uživali in se veselili. Bilo je lepo, 
saj smo bili deležni toplega, prisrč-
nega sprejema in vse pozornosti in 
zahvale za naš nastop. Bilo je nepo-
zabno, to je bil nastop, ki ga ne bomo 
pozabili in nam bo ostal v spominu. 
Poslovili smo se z lepimi željami in 
mislijo, da jih še kdaj obiščemo. 

Da nam je obisk, na katerem smo se 
lahko predstavili in seveda predsta-
vljali občino Vodice, pa so zaslužni 
naši donatorji – Igor Jagodic, Damjan 
Jagodic, Mc Low, Meteor Cerklje, 
Občina Vodice, PHA – Primož Logar, 
Štacunca Mimi – Skaručna, X-REZ – 
Niko Jeraj. Hvala vsem, ki ste nam ve-
likodušno priskočili na pomoč, da fi-
nančna stiska ni bila prehudo breme. 

Majda Šavli
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Pred enajstimi leti sem dan po bo-
žiču jedel češnje na obali Tihega 
oceana. Takrat je bilo doživljanje 
Južne Amerike povezano s potova-
njem iz Čila prek prelaza pod Acon-
caguo v Argentino, spoznavanjem 
s Slovenci v Mendozi, Barilochah in 
v Buenos Airesu, čudenjem rudni-
kom dragocenih kovin in kamnov 
ter veličastnim slapovom Iguazu 
ter z ogledom do še pred nekaj de-
setletji največje elektrarne na svetu 
Itaipu. 

Drugo potovanje je bilo povezano z 
obiskom Indijancev plemena Mapuc-
hu, med katerimi je deloval slovenski 
znanstvenik Josip Benigar, z obiskom 
ene večjih rafinerij v Patagoniji, kjer 
je bil direktor naš rojak Marjan Bajda, 
ter z udeležbo na festivalu Cantapu-
eblo. Takrat smo v Teatro Indepen-
dencia z oktetom doživeli tako nav-
dušenje, da smo morali zapeti šest 
dodatkov. 

Letos pa smo spomladi po elektron-
ski pošti prejeli povabilo, ki so ga or-
ganizatorji za sodelovanje na 25-le-
tnici tega največjega zborovskega 
festivala v Latinski Ameriki poslali 100 
pevskim skupinam iz Južne Amerike 
ter kot posebnim gostom iz Evrope 
še dekliški pevski skupini Marija iz 
ruskega Sankt Peterburga ter oktetu 
Deseti brat iz Slovenije. Sklepali smo, 
da je oktet povabljen zaradi prizna-
nega ugleda in kakovostnega petja 
ter dobrega vtisa, ki smo ga naredili 
pred leti. Pevski festival naj bi zbral 
nad 1500 pevcev iz 13 držav. Res mo-
gočen in pohvale vreden glasbeni 
dogodek. 

Prve dni novembra smo posvetili Slo-
vencem. Po 54 urah potovanja se je 
slovenska pesem zaslišala ob snide-
nju z rojaki in ni utihnila do odhoda 
na letališče v Buenos Airesu deset 
dni pozneje. V Slovenskem domu 
smo pripravili koncertni večer, po-
tem pa je navdušenje iz dneva v dan 
raslo, prav tako so se množila vabila 
k tej in oni rodbini, na kosilo ali ve-

čerjo, na izlet ali klepet; vendar vselej 
je prevladala pesem ob pivu ali vinu. 
Največji uspeh je oktet žel ob pesmih 
Mojcej, Mlatiči in Žabe. Pesmi (za tur-
nejo smo jih pripravili okrog 50) so 
naše rojake tako navdušile, da so se 
potem udeleževali tudi koncertov v 
okviru festivala, kar nam je bilo v ve-
liko zadoščenje in spodbudo. 

Kljub raznovrstnim obveznostim, 
dodatnim pevskim vajam in prekrat-
kemu počitku smo se radi udeležili 
predlaganih obiskov zanimive po-
krajine, ki se je v zadnjih letih spre-
menila v nove rodovitne vinograde 
in sadovnjake. Sodobna podjetnost 
in tehnologija prenavljata smer men-
doške ekonomije. Porajajo se nova 
podjetja in posebno vinogradništvo 
je usmerjeno v t. i. “enoturizem” (eno 
se nanaša na grško besedo enos: 
vino).

V Tupungatu in Tunuyanu smo obi-
skali podjetje Salentein, okusili ka-
kovostna vina in spoznali eno najna-
prednejših vinarskih ustanov. Odlično 
arhitekturo, sprejemnice, dvorane, 
razstavišče umetnin, restavracijo, kle-
ti in celo kapelico, zgrajeno Bogu v 
čast in Pachamami, materi zemlji v za-
hvalo, za vsakoletne pridelke. V 18 m 
globoki in nenavadno akustični kleti 
je Deseti brat pritajeno zapel. Številna 
skupina drugih obiskovalcev je zača-
rano poslušala in nagradila glasbeni 
doprinos pevcev s stare celine. 

V nedeljo je Deseti brat s svojim pe-
tjem napravil praznično vzdušje pri 
dopoldanski sv. maši (podobno tudi 
teden pozneje). 

Sledil je ogled zgoščenega programa 
argentinske folklore v Cabaña Tu-
lumaya v Rivadaviji. Spoznali smo 
spretnosti gavčev in kreolskih kon-
jev, okusili “sopaipipilla”, empanade, 
kosilo - asado s spremljavo folklornih 
plesov. V kratkih urah so nam uspeli 
prikazati bogato sintezo nekaterih 
najpomembnejših argentinskih na-
rodnih značilnosti.

4. novembra dopoldne je bila v 
novem kulturnem centru Le Parc 
tiskovna konferenca. Javnosti in 
mendoški vladi je bil predstavljen 
obširen program 25-letnice Canta-
puebla. Navzoča je bila ministrica 
za kulturo, ki je obljubila še nadaljno 
bogato podporo zborovskemu festi-
valu. S petjem je na konferenci so-
deloval oktet Deseti brat. Zvečer so 

Z oktetom 
Deseti brat tretjič v Argentino

Pevska točka na tiskovni konferenci ministrice za kultruro

Globoko v kleti Salantein
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Nekaj posebnih dogodivščin je vsekakor bilo tudi tokrat: 
-  Že na letalu iz Amsterdama v Rio de Janeiro smo občutili nepredvideno 

zdravstveno stisko ene izmed potnic in izjemno čutečo pomoč enega od 
stevardov, ki ji je dolge ure leta ves čas stal ob strani in lajšal težave;

-  Za 15 ur smo bili ‘ujetniki’ na brazilskem letališču, kar še vedno (po vrnitvi 
v Slovenijo smo vložili posebno pritožbo) pripisujemo koruptivnim usluž-
bencem, saj je bilo precej indicev, da so naše karte rabili kakšni ‘pomemb-
nejši’ potniki od nas;

-  Na poti proti Andom smo pred avtomobilom, ki je vozil pred nami, nena-
doma opazili plamene, ga zvočno in svetlobno opozorili, nato pa že spre-
mljali, kako je ustavil ob cesti in iz plamenov reševal otroke z zadnjega 
sedeža; 

-  Posebno doživetje je vsekakor, ko dvorana (z argentinsko populacijo), po 
velikosti primerljiva s Tivolijem, vstane in aplavdira (očitno dobro zapeti) 
slovenski pesmi.
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z zelo domiselnim programom pred 
udeleženci iz ostalih držav v centru 
Plaza nastopili argentinski zbori. 

Naslednji dan je v uglednem Teatro 
Independencia goste iz Slovenije in 
Rusije pozdravil slovenski mendoški 
pevski zbor. Deseti brat je za prvi 
uradni koncert pripravil vsebinsko 
očitno zelo posrečen program. 
Poslušalci so svoje priznanje izrazi-
li z dolgim ploskanjem in stoječimi 
ovacijami (česar v Sloveniji skoraj ni 
mogoče doživeti). Sledil je zbor Ma-
rija iz Rusije. Tako sta dva evropska 
zbora uvedla številne nastope festi-
vala. Naslednje večere so se koncerti 
vršili na desetih različnih lokacijah.

Oktet je nastopil še v izjemno 
akustični cerkvi Carrodilla v Luján 
de Cuyo, posvečeni Mariji, patroni 
mendoških vinogradov, v Espacio 
cultural Le Parc v Guaymallenu ter 
na zaključnem sobotnem koncer-
tu s 1500 navzočimi pevci. Vrhunec 
prireditve je bila argentinska pesem 
o brezpravnih rudarjih, ki jo je oktet 
Deseti brat iz Slovenije pel s skupino 
iz Ecuadorja ter ansamblom Opus 
Cuatro iz Buenos Airesa. Deseti brat 
je bil osrednji gost slavja tudi ob 
praznovanju 45. obletnice plodovi-
tega petja tega ansambla po vsem 
svetu. Veličastni “megakoncert” se 
je zaključil s skupno večerjo vseh 
udeležencev. Vsa pohvala organiza-
torjem. 

V nedeljo, 10. novembra, je za 
zaključek festivala Deseti brat poto-
val izven Mendoze, v provinco San 
Juan, ter nastopil v Avditoriju Juan 
Victoria s približno 1000 sedeži. Ta, 
zadnji nastop bi lahko ocenili kot 
enega najuspešnejših na turneji. 
Odobravanje, ploskanje, slikanje z 
drugimi nastopajočimi in zaključno 
slavje se je dolgo zavleklo. Bilo je na-
grada za vse napore in težave, tudi 
tiste, ki so nam jih povzročale visoke 
temperature do 40 °C in 3-odstotna 

vlaga ter na stotine prevoženih kilo-
metrov.

Vsako leto pred zaključkom festivala 
vsi zbori potujejo v Puente del Inca, 
v Kordiljeri Los Andes, ki je 180 km 
oddaljen od Mendoze. Na razgledni 
točki se vsi zbori slikajo z Aconcaguo, 
najvišjo goro v Južni Ameriki (6.969 
m), v ozadju. Seveda je zaplapolala 
tudi slovenska zastava. 

In še mnenje glasbene kritike: “Gle-
de gostovanja okteta Deseti brat iz 
Slovenije z veseljem ocenimo, da je 
pevska skupina s svojim občutenim 
izvajanjem prikazala visoko umetni-
ško stopnjo petja. Njihovi koncerti 
so bili vsebinsko dobro zamišljeni. 
Nivo njihove kakovosti je bil splošno 
na vseh nastopih visok, sad trdega 
dela in primernega vodstva. Narod 
jih je spremljal od začetka do konca, 
kar je stopnjevalo njihovo priljublje-
nost in pozitivno vplivalo na razpo-
loženje festivala. Dosegli so cenjeno 
priznanje in potrdili pevsko tradicijo 
zborovskega petja. Program okteta 
Deseti brat je prinašal veselega duha 

in narodni zanos.” Slovenski avtor je 
dopisal: “Takega pričevanja smo se 
veselili in se navdušeni zahvaljujemo 
oktetu Deseti brat za zvestobo svo-
jemu poslanstvu in razpoložljivosti, 
saj je ob svojem kratkem bivanju v 
Mendozi kar 23-krat zapel, tudi ob 
priložnostih kratkega obiska pri tem 
ali onem rojaku. V takih prilikah smo 
še bolj ponosni, da smo Slovenci.”.

Sodelovanje okteta na tako velikem 
festivalu je nam samim pomeni-
lo srečanje s pevsko kulturo Južne 
Amerike, ki je, podobno kot pri nas, 
na visokem nivoju. Posebno nekateri 
zbori so izstopali tako po pevski teh-
niki kot po sporočilnem umetniškem 
programu.

Zasedba okteta v Mendozi je bila sle-
deča: 1. tenor Franjo Dolinar in Bojan 
Zelič, 2. tenor Milan Žnidaršič in Mar-
jan Krašovec, bariton Metod Pečar in 
Rado Čuk ter bas Milan Jurejevčič in 
Marjan Ortar. Oktet umetniško vodi 
ugledni profesor in dirigent Milivoj 
Šurbek.

Rado ČukOktet pod Aconcaguo

Po vaji z Opus Cuatro
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Z Biseri posute pesmi
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ŽPZ Plamenke je že dobro poznan in uveljavljen zbor 
odličnih pevk iz Preddvora in okolice. Njihov širok reperto-
ar pesmi zajema vse od ljudskih, ponarodelih, zborovskih 
in popularnih pesmi do cerkvenih, narodnozabavnih in 
božičnih. Pevke že od samega začetka vodi in povezuje 
zborovodkinja Sonja Puzin. Vrhunec njihovega ustvarjanja 
vsako leto je decembrski praznični koncert, kjer predstavi-
jo vse najlepše melodije preteklega leta. V Vodicah so se 
predstavile s šestimi živahnimi skladbami, na klavinovi jih 
je spremljal njihov stalni gost Aleš Leben.

Plamenke

Sponzorji, ki so omogočili koncert 
MPZ Biser: 

Fotokopiranje Bilban d.o.o., 
Kuči d.o.o., Ključavničarstvo Janhar 
Roman s.p., Mirjana Grgič s.p., 
Mizarstvo Martin Stanonik s.p., 
Tesarstvo Franc Košir s.p., 
Lojze Štebe s.p., Strela d.o.o. in 
Čebelarstvo Franc Gosar. 

Hvala vsem, ki ste prisluhnili 
slovenski pesmi. 

Zadnjega novembra so v dvorani 
kulturnega doma v Vodicah odme-
vale pesmi. Mešani pevski zbor Biser 
se je predstavil z letnim koncertom 
in petkov večer je minil v prijetnem 
duhu glasbe.

Pred vhodom v dvorano je prihajajo-
če goste pozdravila Vodiška godba 
pod vodstvom Igorja Dajčmana, pri-
jeten sprejem pa so kazale tudi na-
rodne noše in kočijaži. V prvih vrstah 
so v koncertu uživali tudi župan Aco 
Franc Šuštar in drugi predstavniki 
občinske uprave in društev. Za uvod 
so člani MePZ Biser zapeli narodno-
buditeljski pesmi, skladbi Jakoba Al-
jaža Triglav v priredbi Janeza Močni-
ka ter Potočnikovi pesmi Ljubezen do 
domovine v priredbi Antona Foerstra. 
Naslednji dve pesmi sta spomnili na 
sonce in poletje. Ljudsko Sijaj, sonče-
ce in koroško Sem se rajtov ženiti so 
glasno delili z občinstvom.

Na letnem koncertu pa je MePZ gos-
til enakomisleče, gostje iz Preddvora, 
in sicer ženski pevski zbor Plamenke. 
Pod sloganom »Plamenke so rož‘ce, 
Plamenke so pevke, Plamenke so 
glasba in pesem« skupaj prepevajo 
tretje leto. Zapele so tri ljudske pes-
mi: Nocoj se mi je sanjalo, Ena ptička 
priletela in Če bi jes bijla fčelica, pod 
vodstvom zborovodkinje Sonje Pu-
zin. Plamenke so plamenele in po 
aplavzu zapele še pesmi Tri rožice, Iz 
zemlje gre v trsek in pesem Mlade oči, 
ki jo je pred štiridesetimi leti prepe-
vala Ditka Haberl. Na klavinovi jih je 
spremljal Aleš Leben.

Prijetne gostje pa so oder po nasto-
pu spet prepustile MePZ Biser, ki je 
zapel Resmanovo Na lipici zeleni, ki 
jo je uglasbil Emil Adamič in priredil 
Anton Schwab, nato pa še dve ljud-
ski, in sicer Pa kako bom ljubila in Pa 
se sliš‘ ter pesem Ljudmile Prunk Ej 

tedaj, ki jo je uglasbil Benjamin Ipa-
vec. Po prijetnih zvokih pa so sledila 
priznanja. Tatjana Avsec iz Javnega 
sklada za kulturne dejavnosti Ljublja-
na okolica je tudi letos podelila pri-
znanja najboljšim, še pred tem pa se 
je zahvalila za čudovit šopek pesmi. 
Bronasto Gallusovo priznanje za več 
kot 5-letno članstvo so prejeli Mar-
ta Hočevar, Uroš Indigar in Irma 
Bizjak. Anton Zgonec pa je za več 
kot 10-letno članstvo prejel srebrno 
Gallusovo priznanje. Voditeljica Ka-
tarina Košir se je zahvalila vsem, ki 
so si vzeli čas in se jim pridružili, zbo-
rovodju MePZ Biser, gospodu Milanu 
Bajžlju, zborovodkinji Plamenk, Son-
ji Puzin, in vsem sponzorjem, ki so 
koncert omogočili. Največja zahvala 
za vso podporo, pomoč in sprem- 
ljanje Biserov pa gre Občini Vodice.

Natalija Rus



Franc Gosar organizira praktične 
kuharske tečaje za gospodinje z 

naslovom »Med v kulinariki.«

S čebeljim nektarjem; kremnim 
medom, cvetnim prahom, API 

mešanico, propolisom ter matičnim 
mlečkom podarjate tudi košček 

zdravja!

Želja Čebelarskega društva Skaručna je navdušiti mlade za delo s čebelami, saj 
bi se tako lahko nadaljevala tradicija čebelarjenja v občini Vodice.

Z zadnjim, dobro obiskanim 
predavanjem je Gosar skušal 

pokazati, da je lahko uživanje medu 
in ostalih čebeljih izdelkov dobro 
nadomestilo za klasična sladila. 
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V dneh, ko medica – opoj-
na alkoholna pijača, sku-
pna indoevropska kul-
turna dobrina, ki so jo 
pripravljali tudi alpski 
Slovani – teče v potokih, 
so čebelarji ČD Skaručna 
pripravili predavanje o 
pripravi medenih pijač – 
enostavnih brezalkohol-
nih napitkov z medom, 
naravnim sladilom – in 
dokazali, da ni nujno vse 
pijače iz medu »oplemeni-
titi« z alkoholom. 

Naj bo tudi 
2014 
medeno!

»Vedeti moramo, da je čebela prva, 
ki odgovori na spremembe v svojem 
okolju, dobre ali slabe, podnebne ali 
druge,« pravi Franc Gosar, predse-
dnik Čebelarskega društva, ki že več 
desetletij posebno pozornost name-
nja zdravju čebeljih družin. In pred-
vsem veliko ljubezni. Tudi z zadnjim 

predavanjem je Gosar skušal pokaza-
ti, da je uživanje medu in ostalih če-
beljih izdelkov lahko dobro nadome-
stilo za klasična sladila, pa tudi sicer 
organizira praktične kuharske tečaje 
za gospodinje z naslovom »Med v 
kulinariki.« Medeni napitek vsebuje 
vse sestavine medu in je bogat z ru-

dninami, fruktoza in glukoza pa sta 
že predelani in zato laže prebavljivi. 
Za izdelavo medenih pijač se največ-
krat uporablja kvaliteten med, aroma 
pijače pa je seveda odvisna od tega, 
kje so čebele nabirale svoj nektar. Po-
vedati jetreba, da so za medene pi-
jače najprimernejši cvetlični, gozdni, 
lipov in kostanjev med. 

Želja Čebelarskega društva Skaručna 
je navdušiti mlade za delo s čebela-
mi, saj bi se tako lahko nadaljevala 
tradicija čebelarjenja v občini Vodi-
ce. »Da je delo v društvu uspešno, 
dokazujemo tudi s tem, da imamo 
bistveno manjše izgube čebel, kot je 
slovensko povprečje. Uspelo nam je 
tudi ohraniti zadostno število čebe-
ljih družin v naši občini,« je še pove-
dal predsednik ČD Skaručna. 

Besedilo: Gorazd Dominko
Foto: arhiv ČD Skaručna D
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Miklavžev 
obisk

Prelepo sobotno popoldne je v vo-
diško dvorano na Miklavžev obisk 
privabilo izjemno veliko otrok in 
njihovih staršev. 

Po uvodnem ogrevanju za sprejem 
uglednega gosta so na prizorišče 
planili parkeljni. V soju rdečih reflek-
torjev in ob hrupni glasbi so prene-
kateremu obiskovalcu pognali strah 
v kosti, a je grozeča nevarnost kmalu 

minila. Tišji toni prijetne melodije so 
poglede dvignili k razsvetljenemu 
odru, kjer se je odvila poučna igrica 
Grozd. Ob preprostem darilcu dedka 
babici (sladkem grozdju), so se do-
brohotni odnosi preselili na ostale 
družinske člane. Dedek je grozd po-
daril babici, ta vnuku, on sestrici, ona 
mamici, očka pa je bil mnenja, da bo 
še največ veselja naredil staršema, če 
ju obišče in obdari z grozdjem. Krog 
je bil sklenjen in na koncu si sočne 
jagode razdelijo ob skupni mizi. Po-
učno sporočilo, da veselje izvira iz 
dobrote in delitve dobrin z drugimi.  

Pozitivno razpoloženje se je prelilo v 
… Miklavža imamo radi … in že so bili 
tu angelci in košare z darili. Po spod-
budnem nagovoru je Miklavž najprej 
obdaril najmlajše. Tiste do enega, pa 
do dveh, treh in nadaljnjih let. 

Člani Kulturnega društva Matije Ko-
želja iz Utika so letos že deveto leto 
zapovrstjo izpeljali tradicionalno pri-
reditev, ki se vedno znova pomlaja 
predvsem po zaslugi novih in novih 
generacij malčkov, preko katerih tudi 
odrasli ohranjamo stik z otroškim v 
nas in posledično tudi sami skušamo 
v čim večji meri posnemati Miklavže-
vo dobroto in pozornost. Pohvalno 
je, da so se v izvedbo prireditve z 
veseljem in dobro voljo radi vključili 
nekateri osnovnošolci, srednješolci, 
študentje in nekaj odraslih.

Hvaležni smo tudi Občini Vodice, ki 
s sredstvi vsako leto omogoči pre-
prosto obdaritev otrok, ki so tako kot 
vsakdo izmed nas vselej veseli sle-
hernega daru.     

Rado Čuk

V Miklavževi knjigi je z zlatimi črkami 
zapisano, kaj so počeli pridni otroci in 

kako naj se odkupijo poredni.

Dvorana KD Vodice je tudi letos 
prekipevala od veselja, pričakovanj, 

dobrot in dobre volje!
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V Sloveniji je sveti Nikolaj drugi svetnik 
po številu cerkva, ki so mu posvečene 

(takoj za Devico Marijo). Poleg tega 
so tri stolnice od šestih posvečene 

prav njemu, tudi ljubljanska, saj je bila 
Ljubljanica včasih pomembna  

plovna reka.
Tudi letos je bil Miklavž v Vodicah posebej darežljiv, zato upravičeno nosi ime 

dobrega moža, ki otrokom prinaša darila v začetku decembra.

Parkeljni niso imel veliko dela, saj so otroci iz občine Vodice 
med bolj pridnimi v Sloveniji!
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Dobri mož, sv. Miklavž, že zelo dobro 
pozna našo občino. Tako kot leto po-
prej se je tudi tokrat ustavil na Skaruč-
ni pri Štacunci pri Mimi, pa ne zato, da 
bi kupil mesečno zalogo hrane in pi-
jače, ustavil se je, da je najbolj pridne 
obdaril.

Kar 92 otrok ga je pričakalo. Ob 
spremstvu hudih parkeljnov in dobrih 

angelcev jih je razveselil z darili in po-
hvalil njihovo pridnost. Da pa odrasli 
ne bi ostali praznih rok, so se lahko 
posladkali s pecivom in pogreli s ku-
hanim vinom. Za še večje veselje pa je 
poskrbela Marcela Barle, ki je s svojo 
harmoniko pričarala čarobno vzdušje. 
Očitno so bili otroci tudi to leto zelo 
pridni, saj Miklavž ni imel nobenega 
zapisa, da temu ne bi bilo tako. Oblju-

bil je, da se vrne spet čez leto, do ta-
krat pa vso pridnost na plan.

Štacunca pri Mimi se lepo zahvaljuje 
Miklavžu, angelčkom, parkelnom, ga-
silcem iz PGD Polje, Viliju za dobro ku-
hano vino, Marceli za dobro vzdušje 
in čisto vsem, ki so pomagali, da se je 
Miklavž lahko ustavil tudi na Skaručni.

N.R:

Miklavž se je ustavil tudi  
na Skaručni

Miklavž je v Zapogah obudil dolgo-
letno tradicijo in letos po štirih letih 
stopil od hiše do hiše in obdaroval 
otroke ter malo starejše s prijazni-
mi pozdravi in bomboni spomnil na 
njihovo otroštvo. Za to je zaslužna 
predvsem zapoška mladina, ki je spo-
mine na »njihov« čas želela deliti tudi 
z mlajšo generacijo. Pohvalno pa je 
predvsem to, da so kljub preprekam 
obisk izvedli. Mladina se je vsako leto 
v začetku decembra spomnila na ta 

običaj in na dobrega moža, sv. Niko-
laja, ki je tudi farni zavetnik. Letos pa 
je bila volja in želja tako trdna, da so 
šli korak za korakom v dobri veri, da 
se običaj ohrani. Zalomilo naj bi se 
pri nekaterih vaščanih, ki so menili, 
da je ta tradicija za v pozabo in nato 
še pri gospodu župniku, pri katerem 
niso uspeli dobiti Miklavževih obla-
čil. A mladi niso obupali in so združili 
moči in v kratkem času ustvarili in se-
šili oblačila tudi s pomočjo nekaterih 

vaščanov, tako za dobrega Miklavža 
kot tudi za njegove spremljevalce, 
angelčke in parkeljne. Otroci so se 
obiska razveselili, marsikatere male 
očke niso mogle verjeti, da je ta dobri 
mož prišel kar k njim domov. Veseli 
smo lahko, da imamo mlade, ki želijo 
sodelovati in s tem prispevati k boljši 
skupnosti v vasi.

N.R.

Miklavž v Zapogah 
obiskal otroke

Tudi letos smo v našem vrtcu sode-
lovali v projektu TRADICIONALNI 
SLOVENSKI ZAJTRK. Vsa živila, ki 
smo jih ta dan ponudili najmlajšim, 
so bila lokalno pridelana. Namen 
projekta je osvestiti najmlajše, star-
še, javnost o pomenu samooskrbe, 
lokalne pridelave, zajtrka. Prav zato 
se je zajtrka udeležil tudi gospod 
župan. 

Pred prazniki smo v okviru med-
generacijskega sodelovanja v vrtce 
povabili tudi babice in dedke. Otroci 
so pokazali, kaj delamo v vrtcu, nato 
pa skupaj ustvarjali. Srečanje smo 
zaključili z izobraževanjem, ki ga je 

pripravila zeliščarka, gospa Marija Ja-
mnik. V teh dneh pa v vrtcu že nasta-
jajo voščilnice, ki bodo v decembru 
razveselile starejše občane. 

Hedvika Rosulnik   
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Tradicionalni slovenski zajtrk 
in medgeneracijsko 
sodelovanje



Razvedrilna matematika –  
odlični rezultati OŠ Vodice

V soboto, 23. novembra 2013, je potekalo že 24. držav-
no tekmovanje iz razvedrilne matematike. OŠ Vodice 
so na tekmovanju zastopali štirje učenci in dosegli 
odlične rezultate:
•	 Štefan Podgoršek iz 6.c za 3. mesto v državi prejme 

zlato in srebrno priznanje in 2. nagrado.
•	 Anton Novak iz 7.a za 3. mesto v državi prejme zla-

to in srebrno priznanje in 2. nagrado.
•	 Ema Letnar iz 8.a prejme srebrno priznanje. 
•	 Tija Vrhovnik iz 9.a pa prejme srebrno priznanje.

Vsem štirim učencem iskrene čestitke!

Mentorica Klavdija Cof Mlinšek

Razvedrilna matematika – na fotografiji od leve proti 
desni: Klavdija Cof Mlinšek, Ema Letnar, Tija Vrhovnik, Štefan 

Podgoršek, Anton Novak. 

Vilinka Alenčica predstavlja pravljico. 
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V četrtek, 28. 11. 2013, je učen-
ce PŠ Utik obiskala gospa Alen-
ka Kos iz Društva za boljši svet 
in učencem predstavila vilinko 
Alenčico ter prvo slikanico iz tri-
logije najlepših vilinskih pravljic, 
»V deželi vilinskega ključa«. Z 
učenci se je pogovarjala o vre-
dnotah, učenci so zapisovali lepe 
misli in sporočila, izžrebali in po-
delili so tri nagrade, nato pa iz gli-
ne izdelali vsak svoj vilinski ključ. 
Nekaj njihovih zapisov si lahko 
preberete na http://www.vilinski-
kljuc.si/novice.html.

Obisk vilinke Alenčice, slikanice in 
filme za vse tri razrede PŠ Utik ter 
nagrade za izžrebane učence je 
sponzoriral gospod Lojze Štebe, za 
kar se mu iskreno zahvaljujemo.

Špela Pipan, vodja PŠ Utik
V petek, 29. 11. 2013, pa je gospa 
Alenka Kos obiskala še učence od 1. 
do 5. razreda na OŠ Vodice.

Obisk vilinke Alenčice, slikanice in 
filme za šolsko knjižnico ter nagrade 
za izžrebane učence je sponzorirala 
Občina Vodice, za kar se gospodu 
županu iskreno zahvaljujemo.
     
 Jure Grilc, 

ravnatelj

Vilinka Alenčica 
v PŠ Utik in OŠ Vodice

Učenci pišejo lepe misli in sporočila. Nagrajene deklice 

Izdelovanje vilinskega ključa iz gline
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ReUse delavnice v PŠ Utik 
ob Evropskem tednu zmanjševanja odpadkov

V podružnični šoli že nekaj let pri-
dno ločujemo odpadke. V učilnicah 
imamo koše za embalažo, papir in 
mešane odpadke, zbiramo izrablje-
ne tonerje in kartuše, baterije ter 
PVC zamaške (trenutno za dečka iz 
Komende). Vsak dan se srečujemo z 
različnimi odpadnimi materiali, zato 
smo 7. 11. 2013, pred Evropskim te-
dnom zmanjševanja odpadkov, v 

PŠ Utik gostili predstavnici podjetja 
Interseroh, ki sta vodili ReUse delav-
nico (delavnica ponovne uporabe 
izdelkov). Učenci 2. in 3. razreda so 
pod vodstvom Tine Dobelšek in Špe-
le Kotar ter ob pomoči učiteljic iz že 
uporabljenega in na eni strani popi-
sanega belega pisarniškega papirja 
izdelali žepne blokce. Liste so prepo-
gnili in skrili popisane strani, jih po-

vezali z vrvico in obdali s kartonskimi 
platnicami, katere so okrasili z ostan-
ki odpadnega blaga ali revij. Učenci 
so razvijali svojo ustvarjalnost, hkrati 
pa odpadnim materialom spreminja-
li obliko in jim dajali novo vrednost. 
Nastali so lični, unikatni izdelki.

Vodja PŠ Utik, Špela Pipan
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V spomin na velikega slovenskega umetnika je OŠ Bo-
židarja Jakca iz Ljubljane organizirala »Otroški likovni 
bienale« z naslovom »Risba – črta, linija , pika …«. So-
delujoče šole so lahko poslale po eno likovno delo iz 
vsake triade. 12. novembra 2013, ob 24. obletnici smrti 
Božidarja Jakca, je bila svečana otvoritev razstave pri-
spelih del in podelitev nagrad in priznanj. Nagrado za 
svoje delo z naslovom »Macesen« je dobil tudi bivši 
učenec Jan Špenko.

 ČESTITAMO !!!

Jan Špenko z »Macesnom« 
prejel nagrado

Pred dnevi je bila otvoritev razstave 
v KULT-u 3000 na Metelkovi. Pred-
stavljajo se izbrana dela iz JSKD-ja 
na temo parafraze likovnih del. Med 
čudovitimi deli sta tudi sliki naše ob-
čanke Klavdije Špenko. Ena izmed 
njiju je skupinska po Ambrogiu Lo-
renzetiju, »Posledice dobrega in sta-
rega vladanja«. Sliko je risalo šest sli-
karjev, ki so upodobili stavbe, cerkve, 
gradove ... po Sloveniji ter reklame, 
avtomobile, ljudi ... – blišč in bedo 
današnjega časa. Zanimivo je, da je 
slika videti, kot da jo je slikal en sam, 

saj ni opaziti različnih stilov. Nareje-
na je na platnu in delana z akrilnimi 
barvami. To pa je še en dokaz harmo-
nije v študijski sekciji pod vodstvom 
mag. Petra Gabra! Samostojno delo 
Klavdije Špenko nosi naslov »Zvez-
de te noči« po Vincentu Van Goghu. 
Slika predstavlja Šmarno goro in vas 
Šmartno pod njo v času, ko se priž-
gejo zvezde in v hišah še gorijo luči. 
Zvezde in luno je naredila s stekli, ki 
so barvno naparjena, tudi hiše so iz 
stekla, fiksiranega v barvo pod njimi. 
Slika ni na platnu, kot smo običajno 

vajeni, ampak je nastala z nanašan-
jem debelih plasti akrila z lopatico. 

Tudi naši občani razstavljajo likovna dela

Likovna dela – Boris Kubelj, Nataša 
Kovše, Klavdija Špenko
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Trinajsti tradicionalni turnir 
v balinanju za Koritnikov memorial
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Pesem o zvezdah

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetal in lep

kot zvezda na nebu …

Vsak tiho zori,
počasi in z leti, 

a kamor že greš, vse poti 
je treba na novo začeti.

(T. Pavček)

Naj bo pot, 
katero začenjate 
v letu 2014, taka, 

kot si želite!

Otroci in kolektiv vrtca 
Škratek Svit Vodice
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Dne 8. 12. 2013 je v naši sosednji državi Hrvaški 
potekalo odprto prvenstvo Zagreba. V finalu se 
je pomerilo več kot 20 parov, med katerimi je tek-
movala tudi Mateja Rajterič, in sicer v kategoriji 
do 51 kg. Pomerila se je z nasprotnico iz Hrvaške, 
Jeleno Cvijić. Mateja je svojo prevlado dokazova-
la skozi celotno borbo, saj je sodnik to kar dva-
krat prekinil in hrvaški predstavnici odšteval se-

kunde. Tako je Hrvatica morala priznati Matejino več kot očitno premoč. Našo 
Matejo sta kot vedno na mednarodnih tekmah in turnirjih spodbujala trenerja 
Rudolf Pavlin in Yousef Hasan, njeno borbo pa je pohvalil tudi svetovno pri-
znani trener Leonard Pjetraj. Župan Občine Vodice Aco Franc Šuštar soobčanki 
Mateji Rajterič iskreno čestita za dosežen uspeh in ji želi še veliko uspehov.

Če želite biti tako »fit« kot Mateja, se ji lahko pridružite pri vadbi Kardi boksa v 
Klubu Kubu. Za moške vsako nedeljo ob 18.00 in za ženske ob 19.00. 

N.R. 

Mateja Rajterič spet 
zmagovala!

V športnem središču Kluba Kubu 
so se upokojenci in člani balinar-
skih klubov tudi to jesen zbrali na 
trinajstem tradicionalnem turnirju 
za prehodni pokal v spomin na Jo-
žeta Koritnika. V atmosferi prijetno 
razpoloženih tekmovalcev so obu-
jali spomine na pretekla tekmova-
nja. Po otvoritvenem nagovoru g. 

Janeza Baliža so se vsi udeleženci 
z minuto molka poklonili članom 
balinarskega kluba upokojencev – 
veteranov Vodice, ki jih ni več med 
njimi. Na dobro pripravljenih bali-
niščih prijetnega okolja športnega 
središča Kubu je turnir potekal v pri-
jateljskem in tekmovalnem vzdušju. 
Med seboj so se pomerile štiri ekipe 
iz dveh občin. Po žrebu tekmovalnih 
parov se je turnir odvijal v medse-
bojnih tekmah po pravilih na izpa-
danje. Zaključil se je s tesno zmago 
ekipe Vodice I. Kluba upokojencev 
Kubu, ki je prejela prehodni pokal. 
Člani zmagovalne ekipe so bili: Vin-
ko Sovinc, Silvo Gvardjančič, Rudi 

Jeraj in Julka Jeraj. Drugo mesto je 
osvojila ekipa Vodice II Upokojenci 
- veterani balinarskega kluba Kubu. 
Člani ekipe so bili: Janez Baliž, Ja-
nez Traven, Franc Gubanec, Jože 
Jagodic in Jože Jeraj. Tretje mesto 
je zasedel balinarski klub Vižmarje-
-Brod, ki je bil že trikrat zmagovalec 
in tako nosilec prehodnega pokala. 
Četrto mesto je zasedla ekipa upo-
kojencev – veteranov balinarskega 
kluba Bukovica-Šinkov Turn v sesta-
vi: Franc Špenko, Franc Šuštar, Franc 
Krelj in Alojz Hribar. Turnir so tudi to 
leto podprli Upokojenci – veterani 
balinarskega kluba Kubu Vodice in 
družina Koritnik. 

Bolezni in zelišča 
V sklopu predavanj o zeliščih vse občane vabim na predavanje mag. Jožeta Kukmana, 

mag. farm., z naslovom BOLEZNI IN ZELIŠČA.

Mag. Kukman je za časa življenja p. Simona Ašiča z njim veliko sodeloval. Danes pridobljene izkušnje prenaša 
na uporabnike zdravilnih zelišč in jih nadgrajuje s spoznanji moderne farmacije. 

Svoje bogato znanje bo delil z nami 
v četrtek, 16. 1. 2014 ob 17.30, v Kulturnem domu Vodice.

 Vsi vedoželjni lepo vabljeni!
  Dragica Čuk
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Knjižnica Vodice NOVOSTI

Romani
Julie Kenner: Razvnemi me 
(trilogija Stark – druga knjiga), [mlade ženske, 
poslovneži, erotika, Los Angeles, družabno življenje]

Di Morrissey: Kamor te vleče srce [življenje na živino-
rejski farmi, Avstralija, prevare, medosebni odnosi]

Nicholas Sparks: Najdaljša pot 
[vdovci, prometne nesreče, zakonci, 
ljubezen, medosebni odnosi, spomini, 
študentke, umetnostna zgodovina, 
kavboji, življenjske spremembe, severna 
Karolina]

Biografije

Orlando Duarte, Alex Bellos in Pelé: 
Pelé. Moje življenje 
[nogomet]

Kriminalni romani

Jussi Adler-Olsen: 
Izginotje 
[policija, kazenske preiskave, Danska, 
otroci, ugrabitve, verske skupnosti]

Zgodovinski romani

Conn Iggulden: 
Imperator. Kri bogov 
[Caesar, Caius Iulius (100-44 pr.n.št.), 
atentati, maščevanje, Rimski imperij

Mladinsko leposlovje
Michelle Paver: 
Goreča senca 
[prazgodovina, bronasta doba, Grčija, 
pogum, preživetje] 

Otroško leposlovje
Desa Muck:  
Čudežna bolha Megi in podganici 
Ančka in Katka [živali v domišljiji, bolhe, 
podgane, hišni ljubljenci, povečani tisk, 
začetno branje]

Poezija

Andrej Rozman Roza 
(ilustriral Zvonko Čoh): 
Črvive pesmi 

Zgodovina
Norman Davies: Zgodovina Evrope (1 in 2) 

Priročniki

Nori Graham in James Warner: 
Demence in alzheimerjeva bolezen – 
vzroki, terapije in preventiva [izkušnje in 
nasveti zdravnikov specialistov]

Anne MacGregor: 
Menopavza in hormonsko  
nadomestno zdravljenje (HNZ) – 
vzroki, terapije in preventiva [izkušnje in 
nasveti zdravnikov specialistov]

Vikki Haffenden, Frederica Patmore: 
Pletenje – pripomočki, tehnike, vzorci, 
izdelki 

C. J. Hawkey in N. J. D. Wight: 
Rana na želodcu in druge težave z želodcem, 
požiralnikom in dvanajsternikom – vzroki, terapije in 
preventiva [izkušnje in nasveti zdravnikov specialistov]

Malcolm I. V. Jayson: Bolečine v križu – 
vzroki, terapije in preventiva [izkušnje 
in nasveti zdravnikov specialistov]

Anthony Toft: 
Težave s ščitnico – vzroki, terapije 
in preventiva [izkušnje in nasveti 
zdravnikov specialistov]

Jennifer G. Worrall: 
Artritis in revmatizem – vzroki, 
terapije in preventiva [izkušnje in 
nasveti zdravnikov specialistov]

Verstva

Karel Gržan: 
Le kaj počne Bog v nebesih, ko je na 
zemlji toliko trpečih? 
[trpljenje - krščanski vidik, teologija, 
verovanje]
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RAZPREDELNICA DOGODKOV IN PRIREDITEV
Dan Datum Ura Dogodek/prireditev Organizator Lokacija

DECEMBER
PETEK 20. 12. 2013 19:30 TRADICIONALNI NOVOLETNI KONCERT GODBA VODICE KD VODICE
SOBOTA 21. 12. 2013 17:00 PREDNOVOLETNO DRUŽENJE POD 

LIPAMI
PDV VODICE PRED KD VODICE –  

POD LIPAMI
ČETRTEK - 
PONEDELJEK

26. 12. – 
30. 12. 2013

09:00 – 13:00 SMUČARSKI TEČAJ ZA OTROKE SD  
STRAHOVICA

ŠINKOV TURN  
(V PRIMERU POMANJKANJA 
SNEGA V KRANJSKI GORI)

JANUAR
PETEK 10. 1. 2014 18:00 POSVET ZA GASILKE REGIJE  

LJUBLJANA I
PGD ŠINKOV 
TURN

OŠ VODICE

ČETRTEK 16. 1. 2014 17:30 PREDAVANJE MAG. JOŽETA KUKMANA: 
BOLEZNI IN ZELIŠČA

DU VODICE 
IN LJUBITELJI 
ZELIŠČ

KD VODICE

PONEDELJEK 20. 1. 2014 19:30 POTOPISNO PREDAVANJE POPOTNIKA 
GVIDA PEVCA: SIRIJA IN JORDANIJA

KNJIŽNICA 
VODICE

KNJIŽNICA VODICE

SOBOTA 25. 1. 2014 16:00 PRIREDITEV SKUPAJ SE IMAMO FLETNO DU BUKOVICA - 
ŠINKOV TURN

KD UTIK
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Športno društvo Repnje - Dobruša vabi k sodelovanju mladino vseh generacij,  
bodoče moderatorje/voditelje skupin ali prireditev.

Vabimo Vas k sodelovanju pri izvedbi projekta Športni 
dan Osnovne šole Vodice v letu 2014. Akcija pod imenom 
"Veter v laseh – s športom proti odvisnosti" bo vključevala 
aktivnosti, ki se bodo izvedle v dveh dneh v mesecu maju 
za skupno 180 otrok.

Namen akcije: pridobiti bogate izkušnje, nadaljevati tradi-
cijo in spodbujati prostovoljstvo na športnem področju.

V sklop projekta lahko vključimo različne ideje, dejavnosti 
in aktivnosti, ki so namenjene izobraževanju šolskih otrok.

V ta namen Vam podajam naslednje kontakte, da vzpo-
stavimo komunikacijo in morebitno sodelovanje:

- matjaz.jarc@volja.net,
- GSM: 031 540 980 (Matjaž)

Hvala že vnaprej za vaše odgovore, podporo in morebi-
tno sodelovanje v duhu prostovoljstva.

Želim Vam srečne božično-novoletne praznike in obilo 
dobre kondicije v krogu družine. 

Matjaž Jarc, predsednik ŠD Repnje-Dobruša

VABILO K SODELOVANJU

Mesec december je običajno čas obiskov, 
srečanj, torej daljših ali krajših odsotno-
sti od doma ... Policisti Policijske uprave 
Ljubljana oziroma Policijske postaje Med-
vode želimo, da bi ta čas preživeli mirno, 
varno. V izogib neprijetnim dogodkom, 
ki so povezani s splošno varnostjo vam v 
nadaljevanju posredujem nekaj napotkov 
in nasvetov.
Preden se zapusti objekt (hiša, stanova-
nje, poslovni prostor ...), je treba preveriti, 
ali so okna zaprta, vrata zaklenjena, da v 
bližini ni orodij, s katerimi bi si lahko nek-
do pomagal pri nasilnem vstopu. 
Pri vlomih v vozila oziroma preprečevanju 
tovrstnih kaznivih dejanj policija ves čas 
opozarja: NA VIDNEM MESTU v vozilu, naj 
ne bo ničesar, kar bi lahko vzpodbudilo 
zanimanje storilcev. 
Predmeti naj ne bodo na vidnem mestu 
niti za kratek čas (na primer parkiranje 
pred vrtcem in spremstvo otroka v objekt,  
medtem pa lastnik oziroma lastnica pusti 
na vidnem mestu torbico, denarnico, mo-
bilni telefon...). 

Prav tako velja opozorilo glede oseb, ki 
izvršujejo kazniva dejanja drznih tatvin 
in katerim je cilj preusmeriti pozornost 
potencialne žrtve in s tem omogočiti, da 
lahko oni ali pomagači izvršijo kaznivo 
dejanje. 
Pozornost priporočamo tudi v primerih 
nenapovedanih obiskov doma. Pa naj si 
bodi zaradi pobiranja prostovoljnih pri-
spevkov (osebe potrebujejo dovoljenje 
upravne enote) ali zaradi prodaje od vrat 
do vrat in podobno. Oseb, ki jih ne pozna-
mo, ne vabimo v stanovanja, stanovanj-
ske hiše (posebej naj bodo pozorne sta-
rejše osebe, ki živijo same, itd), osebe, ki 
jih morebiti povabimo v stanovanje, sta-
novanjsko hišo, naj ne bodo nikoli same 
v prostoru in nikoli ne razkrivajmo mo-
rebitnih mest v stanovanju, kjer se hrani 
denar, denarnice (običajno pod pretvezo 
menjave gotovine ali zaradi pridobitve 
podatkov z osebnih dokumentov itd.) 
Vsem žrtvam kaznivih dejanj pripo-
ročamo, da takoj obvestijo policijo na  
št. 113. V primeru vloma v stanovanjski 

objekt ali drug prostor naj lastniki ne 
vstopajo v objekt. V njem se lahko še 
vedno nahaja storilec, prav tako pa lah-
ko z vstopom osebe uničijo morebitne 
sledi, ki so pomembne za preiskovanje  
kaznivega dejanja. Vsekakor pa se vstopi 
v objekt v primeru, ko je treba zavarovati 
življenje in zdravje ljudi ali preprečiti na-
daljevanje škode.

Policisti opozarjajo!

Prav tako pa naprošamo vse občane, da 
v kolikor v svoji okolici (okolici svojih ali 
sosednjih hiš) opazite sumljive osebe, 
ki s svojim ravnanjem kažejo na to, da 
bi lahko storili oziroma so storili kakšno 
kaznivo dejanje ali drugo tovrstno rav-
nanje, da zadevo nemudoma prijavijo 
Policijski postaji Medvode 01/361-94-40 
med delavniki med 07.00 in 15.00 uro ali 
na telefonsko številko 113 oziroma na 
anonimni telefon policije na telefonsko 
številko 080 1200. Prijave tovrstnih rav-
nanj oziroma kakršnekoli informacije pa 
se lahko posredujejo tudi na elektronski 
naslov pp_medvode.pulj@policija.si.



Usoda kruta je hotela,     
tebe nam je vzela.

Odselil si se tja,
kjer ni več trpljenja, ne gorja.

Izpil grenki kelih si do dna
v življenju svojega.

Odkar utihnil je tvoj glas,
žalost, bolečina domujeta pri nas.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, atija, 

ata, brata, svaka in tasta 

CIRILA ERCETA iz Vodic 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, znancem, vsem 
gasilcem iz GZ Vodice, še posebej PGD 

Vodice in društvu upokojencev.

Hvala vsem, ki ste nam pomagali v teh 
bolečih trenutkih, za izrečena sožalja, 

tople, spodbudne besede, za vse molitve, 
darovano cvetje, sveče ter darove za svete 

maše in za dobrodelne namene.

Posebna zahvala gospodu župniku Francu 
Mervarju, patru Piršu za lep obred, Damijanu 

Jagodicu za lepo prebran poslovilni govor 
v imenu gasilcev in upokojencev, pogrebni 
službi Navček, g. Lamovšku in pevcem ter 

osebju bolnišnice Golnik.

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste se 
v velikem številu poslovili od njega in ga 

pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi
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Obveščamo vas, da je Upravna 
enota Ljubljana s 1. decembrom 
2013, zaradi pomanjkanja finanč-
nih sredstev in zmanjševanja šte-
vila zaposlenih ter ugotovljenega 
manjšega števila strank na Kra-
jevnem uradu Vodice, zmanjšala 
število uradnih ur. Krajevni urad 
Vodice je tako po novem odprt le 
en dan v tednu – to je ob torkih, 
od 8. do 12. ter od 13. do 15. ure.

Obvestilo

Naslednji Kopitarjev glas 

izide 30. 1. 2014

Prispevke pošljite najkasneje 

do 15. 1. 2014  

IZID GLASILA

Pismo
BRALCAČrna kronika

Poročilo za obdobje 14. 11.–5. 12. 2013

Kriminaliteta
Tatvine in vlomi še vedno prednjačijo, saj so policisti v tem obdobju obravnavali kar pogosta 
tovrstna kazniva dejanja. Na AC Torovo so obravnavali drzno tatvino torbice z dokumenti iz 
osebnega avtomobila, vlome v stanovanjske hiše pa v Kosezah, Selu, Vesci (dva vloma) in po-
skus vloma ter vlom v Šinkovem Turnu. Med kaznivimi dejanji je bila tudi tatvina registrskih 
tablic v Selu, tatvina denarja v Šinkovem Turnu in tatvina dveh macesnov v Kosezah. 

 

Ostali dogodki

Policisti opozarjajo!

V Utiku so policisti obravnavali požar na avtobusu.

Pešci, bodite še posebej previdni v tem času, ko so vremenske razmere spremenljive in je po-
sledično tudi vidljivost lahko slabša. Nosite svetla oblačila in predmete, kot so odsevni trakovi 
in kresničke. Cesto prečkajte na označenih prehodih za pešce, hodite po pločnikih oziroma ob 
levem robu cestišča in upoštevajte prometne predpise.
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– tokrat malo drugače

Gospodu županu se zahvaljujemo 
za realizacijo odvodnjavanja me-
teorne in hudourniške vode ob ce-
sti »Na zabrežje« v Bukovici. Kljub 
večletnim prošnjam in zahtevam, 
naslovljenim na prejšnje občinske 
svete, za realizacijo tega problema 
namreč v preteklosti ni bilo poslu-
ha. Kar nekajkrat so morali posre-
dovati gasilci, saj bi brez njihove in-
tervencije hudourniške vode lahko 
poškodovale lastnino.

Zelo lepa hvala.
Stanovalci ulice »Na zabrežje«

Zahvala

ZAHVALA

Ob nenadni izgubi naše drage 

IRENE BOHINC iz Zapog 

se zahvaljujemo sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, 

podporo, molitve, podarjene svete 
maše, darove, sveče in cvetje. Hvala 

duhovnikoma za lepo opravljen 
obred in govornikoma za poslovilne 

besede.

Ohranite jo v lepem spominu.

Žalujoči vsi njeni



Nekajkrat smo v uredništvo do-
bili pritožbe o napadalnih psih in 

brezvestnih lastnikih, ki svoje štiri-
nožne prijatelje brez nadzora vodi-
jo okoli in dopuščajo, da napadajo 
druge pse, velikokrat tudi njihove 
lastnike. Občanka Milena je na ure-
dništvo poslala ogorčeno pismo 
o dogodku, ki se ji je pripetil med 
sprehodom z njeno psičko. Obja-
vljamo ga v upanju, da bodo brez-
vestni lastniki spoznali, da so lepe 
sprehajalne poti po naših gozdovih 
kraj, kjer naj se človek in njegov šti-
rinožni prijatelj počutita varno.

Pišem vam v upanju, da bodo te 
vrstice prebrali ljudje, ki so mi lepo 
nedeljsko jutro spremenili v pravo 
nočno moro, pa ne samo meni, 
temveč tudi mojemu možu in naši 
psički Luni.

Pred približno dvema tednoma 
smo šli na sprehod po gozdu. Ko 

smo se preko Bukovškega hriba za-
čeli vzpenjati proti »Klopcam«, ka-
mor običajno zahajamo, je za nami 
pritekel ogromen nemški ovčar. 
Pes, ki je bil sam, brez lastnika, je 
brez razloga napadel našo psičko, 
ki je podoben napad doživela že 
lani, ko je komaj preživela, od takrat 
mora tudi vsakodnevno prejemati 
zdravila in ne sme doživljati stresa. 
To je vsekakor bil stres, pa ne samo 
za našo psičko, ampak za vse nas, 
saj se nismo mogli ubraniti pred 
podivjanim psom. Mož je nato psa, 
ki nas je napadal, zadrževal toliko 
časa, da sva s psičko uspeli pobe-
gniti, on pa se je še naprej boril s 
psom, dokler ta ni končno odnehal. 
Ne upam si niti pomisliti, kaj bi bilo, 
če bi bila jaz v gozdu sama, tako kot 
običajno. Lastnikov psa ni bilo od 
nikoder, lahko da so se tudi potuh-
nili, ko so slišali vpitje in kričanje. 
Naj še omenim, da lastnike tega 
psa drugače pogosto srečujemo, 

poznamo se samo na videz, saj do-
stikrat sedijo sredi poti proti vrhu, 
pri »Klopcah«, in nikoli nimajo psa 
na povodcu, ampak ga malo pri-
mejo, če nas slučajno opazijo. Tudi 
drugi sprehajalci se pritožujejo, 
ampak njih to očitno ne gane. Kot 
sem uspela izvedeti, gre za stano-
valce novega naselja v Utiku, njihov 
pes pa naj bi napadel že več ljudi, 
med njimi tudi poštarja. 

Ali res ni nikogar, ki bi takšne lastni-
ke psov kaznoval ali jim psa odvzel, 
v kolikor sami niso sposobni skrbeti 
zanj? 

Tako smo sedaj prikrajšani za te 
lepe sprehode proti »Klopcam«, 
psičko sprehajamo samo blizu 
doma, saj si niti pomisliti ne upam 
na ponovno srečanje s podivjanim 
psom.

Milena, solastnica Lune
(Polno ime je v uredništvu.)

Ko napade pes!
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Vaš lokalni avtoserviser
 

Zanesljiv mehanik za vse potrebe 
vašega konjička
� � �

Lokalno jé užitno, je varno in hitro.

Delovni čas
vsak delovnik    
8.00 – 12.00  
13.00 – 18.00

sobota
8.00 – 13.00

e-pošta: info@pvt.si

Ne odvrzite starih akumulatorjev kjerkoli.
Prinesite jih k nam 
in poskrbeli boste za lepše okolje.

� Hitra popravila
� Prodaja pnevmatik za vsa vozila
� Vulkanizerske storitve
� Avtoservisne storitve
� Filtri, olja, svečke, avtokozmetika
� Avto optika
� Avto diagnostika
� Dodatna oprema in pripomočki
� Priprava na tehnični pregled 

Vsem bralcem želimo varno vožnjo, 
vesel božič in srečno novo leto 2014!

POPUST OB 
VRAČILU STARIH AKUMULATORJEV
DO –10 %
Uradni serviser akumulatorjev TOPLA
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Veseli prazniki so tako rekoč pred vrati. 
Ko vstopamo v novo leto, so naše misli običajno polne novoletnih obljub, upanja na 

spremembe na bolje in o dobrem za vse okoli nas. 
Društvo za ohranitev kulturne dediščine in podeželja Skaručna zato želi vsem občanom 
in občankam ter društvom vesele božične praznike in vse lepo, predvsem pa zdravja in 

razumevanja v prihajajočem letu. 

Pozabimo za trenutek na skrbi in se veselimo prihodnjih dni!

Društvo za ohranitev kulturne dediščine in podeželja 
Skaručna
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Vsem občanom občine Vodice, 
posebno pa našim članom, 

želimo vesel božič ter zdravo in srečno novo leto.
Zahvaljujemo se tudi našim sponzorjem ter jim 

želimo uspešno leto 2014.

Upravni odbor Društva upokojencev
Bukovica - Šinkov turn
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Prostovoljno gasilsko društvo Polje želi vsem svojim 
članom in krajanom Polja, Skaručne, 
Vojskega in Povodja vesele božične 

in novoletne praznike. 

Zahvala tudi vsem donatorjem za prispevke ob 
novem letu. 

                                 Upravni odbor PGD Polje

Odhajajoče leto 2013 za Prostovoljno Gasilsko društvo Vodice predstavlja nov mejnik  
v zgodovini društva. Društvo je v tem letu praznovalo visok jubilej,  

in sicer 110. obletnico delovanja društva. 

Ob tem dogodku smo skupaj z Občino Vodice pripravili lepo slovesnost, na kateri se je poleg 
gasilcev zbralo tudi veliko število občanov in prijateljev gasilstva. 

Posebej za to priložnost je društvo izdalo zbornik s pomembnejšimi dogodki in pričevanji  
iz bogate zgodovine društva. Naj se na tem mestu še enkrat zahvalimo vsem organizacijam in 
posameznikom, ki so nam s svojimi prispevki, tako finančnimi in materialnimi kot tudi s svojim 

neutrudnim delom pomagali v celoti izpeljati zastavljen projekt.

Vsem članom društva in ostalim občanom, društvom in organizacijam 
ob božiču želimo predvsem mir, veselje in blagoslov, v prihajajočem letu 2014 pa polno 

mero zdravja, sreče in osebnega zadovoljstva.
 

Srečno 2014 in »Na pomoč«!
PGD Vodice

Gasilska zveza Vodice želi vsem organizacijam, društvom in posameznikom vesel in blagoslovljen božič 
ter obilo sreče, uspehov in osebnega zadovoljstva v prihajajočem letu 2014. 

Za Gasilsko zvezo Vodice je bilo odhajajoče leto na nek način prelomno, saj je vodenje prevzel nov 
predsednik, hkrati pa se je zamenjalo tudi precejšnje število članov upravnega odbora. 

Prednovoletni čas je tudi čas, ko bi se radi zahvalili vsem, ki ste v letošnjem letu in še posebej 
v preteklih mandatih gradili, ustvarjali in sodelovali pri delovanju Gasilske zveze Vodice. 

Zahvala še posebej velja častnemu predsedniku tov. Janezu Jenku, ki je Gasilsko zvezo Vodice vodil od 
ustanovitve do letošnjega leta. 

Želimo si, da bo Gasilska zveza Vodice v prihodnjem letu, v katerem bomo vstopili v 20. leto delovanja 
zveze, postala še močnejši povezovalni člen prostovoljnih gasilskih društev, 
hkrati pa bolj prepoznavna organizacija tudi zunaj gasilskih krogov.

Srečno in »Na pomoč«!
GZ Vodice
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Želimo Vam lepe in notranjega miru polne božične praznike 
ter zdravo in prešerno leto 2014!

Kolektiv JP Komunala Vodice, d.o.o.

V prazničnem šopku želja, vam pošiljamo,
bele snežinke - prinašalke miru in prijateljstva,

sončne žarke - srčnosti in poguma,
ter rdeče jabolko za radosti življenja
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MEDVODE, Cesta ob Sori 11, 1215 
Medvode, tel.: 01/3613-300,  

GSM: 031/810 384, 051/649 640
Želimo vam tople božične praznike v krogu družine in uspehov polno leto 2014.
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PIROTEHNIKA
Vulkani, fontane, 
ognjeni sodčki,  

rakete, seti raket,  
box baterije, ...

DEGUSTACIJA - 
GORIŠKA BRDA 

sobota, 14. in 21. 
decembra 2013

NOVO -  
mesarska 

oprema

Odprto: pon. - pet. 8-17, sob. 8-13

Vulkani,  
fontane,  

ognjeni sodčki, 
rakete,  

seti raket,  
box baterije, ...

PIROTEHNIKA

VODICE, Kamniška 8, 1217 Vodice
tel: 01/8324-011 
GSM: 031/810-385
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Kaj je? Je lastnina posameznega dela 
zgradbe in solastnina skupnih delov 
(v ustreznem deležu). Oblikovati jo je 
mogoče samo na nepremičninah, to je 
izključno na stavbah, in le, če je stavba 
zgrajena tako, da je primerna za obliko-
vanje etaž. Določen del stavbe, ki posta-
ne posamezna etaža, mora biti primeren 
za samostojno uporabo. Ni nujno, da vsi 
prostori, ki tvorijo eno etažo, ležijo drug 
ob drugem, morajo pa tvoriti funkcio-
nalno celoto (npr. stanovanje v prvem 
nadstropju in garaža v kleti, ki je z njim 
povezana s stopniščem). Etažno lastnino 
je mogoče vzpostaviti na dvo-, nekaj- ali 
večstanovanjskih stavbah (blok). Tipični 
primeri posameznih delov stavb, na ka-
terih je vzpostavljena etažna lastnina, so 
v naravi: stanovanja, počitniški apartma-
ji, poslovni prostori, skladišča, garaže itn.

Kot sem navedla že zgoraj, k posame-
znemu delu stavbe v etažni lastnini lah-
ko spadajo tudi drugi individualno dolo-
čeni prostori, če so del nepremičnine, na 
kateri je vzpostavljena etažna lastnina 
(npr. k stanovanju v etažni lastnini lahko 
spada tudi shramba v kleti ter odmerje-
no parkirno mesto pred stavbo). Ker gre 
za funkcionalno enoto, se vsi ti prostori, 
ki sodijo k posameznemu stanovanju 
v etažni lastnini, skupaj s stanovanjem 
štejejo za en posamezni del, čeprav so 
posebej odmerjeni prostori dejansko fi-
zično ločeni.

Pri vsaki stavbi, na kateri je vzpostavlje-
na etažna lastnina, skupni del vseh eta-
žnih lastnikov vedno ostajajo zemljišče, 
na katerem stavba stoji, temelji, nosilni 
zidovi, streha, dimniki, fasada, dvigala, 
kotlarna itn. Navadno so v celotni stavbi 
skupna tudi stopnišča in kurilnica, če so 
namenjeni za rabo vseh v stavbi.

Kako nastane? Etažna lastnina nastane 
s sporazumom med solastniki (ki s skle-
nitvijo sporazuma in vpisom v zemljiško 
knjigo postanejo etažni lastniki) ali pa 
s sodno odločbo. Iz dokumenta mora 
biti razviden način fizične in pravne de-

litve stavbe, na kateri se etažna lastni-
na vzpostavlja, vsebovati pa mora tudi 
vse naslednje podatke: podatke bodo-
čih etažnih lastnikov, zemljiškoknjižno 
oznako nepremičnine, natančne opise 
posameznih delov zgradbe v razmerju 
do drugih delov, opis skupnih delov, do-
ločitev solastninskih deležev na skupnih 
delih ter pogodbeno ureditev medse-
bojnih razmerij med bodočimi etažnimi 
lastniki, ki pa ni strogo obvezna in je lah-
ko sklenjena tudi naknadno.

Podrobno izmero in izris vseh etaž in 
skupnih delov določene nepremičnine 
(etažni načrt) mora opraviti geodetska 
služba. Geodetska uprava RS na podlagi 
etažnega načrta izda o zadevi odločbo, 
s katero etažirano stavbo kot tako vpiše 
v kataster stavb. Šele nato sledi vpis eta-
žne lastnine v zemljiško knjigo.

Pravice in dolžnosti etažnih lastnikov: 
Etažni lastnik ima po vpisu v zemljiško 
knjigo pravico do izključne uporabe 
svojega posameznega dela stavbe. 
Brez soglasja in financiranja drugih eta-
žnih lastnikov lahko izvaja spremembe 
na svojem posameznem delu stavbe, 
a le v kolikor te ne posegajo v skupne 
dele stavbe (ki sem jih naštela zgoraj) 
ali povročijo poslabšanja stanja na dru-
gem posameznem delu stavbe. Lahko 
npr. spremeni predelne stene v svojem 
delu stavbe, ne sme pa poseči v nosilne 
zidove itn. Vse koristi, predvsem pa vsi 
stroški, bremena in obveznosti za ce-
lotno stavbo in njene skupne dele pa 
se še vedno delijo med vse etažne last-
nike, v skladu z njihovimi solastninskimi 
deleži na skupnih delih stavbe.

Prodaja etažne lastnine: Vsak etažni 
lastnik lahko kadarkoli proda svoj po-
samezni del ali z njim drugače razpola-
ga (ga npr. podari, da v najem itn.). Pred-
kupno pravico za ostale etažne lastnike 
zakon določa le pri manjših nepremični-
nah, to je le pri tistih nepremičninah v 
etažni lastnini, kjer sta vsaj dva in ne več 
kot pet posameznih delov.

Upravnik stavbe in rezervni sklad: Če 
ima nepremičnina več kot dva etažna 
lastnika in več kot osem posameznih 
delov, morajo etažni lastniki določiti 
upravnika, ki opravlja določene za-
konsko opredeljene naloge (razdelitev 
skupnih stroškov med solastnike, plače-
vanje skupnih računov itn.). V tem pri-
meru je za stavbo obvezen tudi rezervni 
sklad, ki zagotavlja finančna sredstva za 
bodoče izdatke, vezane na vzdrževanje 
skupnih delov stavbe v etažni lastnini 
ter druge posle rednega upravljanja. 
Najmanjši znesek, ki ga morajo etažni 
lastniki mesečno plačevati v rezervni 
sklad, je zakonsko določen. Sredstva 
rezervnega sklada so strogo namenska 
in se lahko porabljajo le za zgoraj nave-
dene izdatke.
 
Za konec pa še kratka, vendar po-
membna praktična nasveta:
-  Če ste solastniki hiše, v kateri se ob 

vsakdanjem bivanju jasno kaže po-
treba po določitvi, kateri prostori 
pripadajo komu, razmislite o vzpo-
stavitvi etažne lastnine.

-  Preko določenih pravil in sodnih po-
stopkov, ki so predvideni za etažno 
lastnino, je marsikdaj mogoče rešiti 
tudi lastniško stanje nepremičnin, ki 
še niso vpisane v zemljiško knjigo in 
pri katerih je sicer lastništvo še pov-
sem neurejeno. 

- Natančna določitev, kaj pripada 
komu, in urejeno lastniško stanje, 
bosta vse pomembnejša tudi pri 
prihajajoči obdavčitvi nepremičnin, 
zato za ureditev teh podatkov po-
skrbite čim prej.

Rubriko sem pripravila:

Etažna lastnina – lastninska pravica  
več oseb na nepremičnini
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NATAŠA CANKAR
Kamniška c. 38, 1217 VODICE
Tel.: 041/962-474,  
E-mail: natasa.cankar@gmail.com
področja dela predstavljena na spletni strani:  
www.odvetnica-cankar.si

V današnjem Pravnem kotičku bom obravnavala osnovne zakonitosti etažne lastnine. Gre za posebno obliko lastnin-
ske pravice, ki odstopa od nekaterih temeljnih načel stvarnega prava (predvsem od načela povezanosti zemljišča in 
objekta). V bivalnih nepremičninah, ki so v lasti več oseb, se pogosto pokaže potreba po določitvi prostorov, ki pripa-
dajo posamezni od njih. Dosedanji solastnik npr. želi imeti namesto abstraktno določenega idealnega deleža stavbe 
jasno določen fizični del (prostore), ki so namenjeni njegovi izključni uporabi. Posebna oblika lastninske pravice, ki to 
omogoča, se imenuje etažna lastnina.




